



ယခုရက်စွဲမှတ်တမ်းပါ အချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများအဖွဲ့၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ရက်နေ့မှ နိုဝင်ဘာလ ၁၃ရက်နေ့ အတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၊ ဆွေးနွေးမှုများနှင့် တခြားသော ဆက်စပ်သတင်းများအား မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် မှတ်တမ်းတင်ထားသော ရက်အလိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးသတင်းစုစည်းချက်များဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရက်စွဲမှတ်တမ်းပါအချက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများ၏ အမြင် နှင့် အဘော်မဟုတ်ဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သော မီဒီယာဖော်ပြချက်များအား စုစည်းပေးထားခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများ အဖွဲ့မှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသော ငြိမ်းချမ်းရေးရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်းများနှင့် လအလိုက်သုံးသပ်ချက် အနှစ်ချုပ်မှတ်တမ်းများအား ပိုမိုကောင်းမွန် စေရန်အတွက် အကြံပြုချက်များပေးပါရန်နှင့် အကြံပြုချက်များ ပေးပို့လိုပါက bcmg.burma.org@gmail.com နှင့် ဖုန်း - 09-796636737 တို့ကို ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့

ရက်စွဲ	အကြောင်းအရာ	ရည်ညွှန်း	ဒေသ
၂၈.၁၁.၂၀၁၇	<p>အောက်တိုဘာလ ၂၈ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး နှင့်ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုပူးတွဲကော်မတီ -UPDJC အတွင်းရေးမှူး အဖွဲ့ဝင်များ အစည်းအဝေးတွင် ၂၁ရာစုပင်လုံ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံမှ သဘောတူထားသည့် ပြည်ထောင်စု သဘောတူစာချုပ်အစိတ်အပိုင်းတွေကို လွှတ်တော်တင်ရန် ပြင်ဆင်နေသည်ဟု UPDJC အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင် PNLO ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်မြင့်ထွန်းမှပြောသည်။ ထို့ပြင် တနိုင်လုံးအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးစာချုပ်တွင် ပြဌာန်းထားသည့် " လူမျိုးအလိုက် " " အကြောင်းအရာအလိုက် " " ဒေသအလိုက် " ကို အခြေခံသည့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများအား တတိယအကြိမ်ညီလာခံမတိုင်ခင် ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ကျင်းပခွင့်ရရှိရေး ကြံ့နေရသည့် စိန်ခေါ်မှုအခက်အခဲများနှင့် ပတ်သက်ပြီး UPDJC အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့တွင် ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း ဦးခွန်မြင့်ထွန်းမှပြောသည်။ (VOA)</p> <p>မွန်ဒေသလုံးဆိုင်ရာ ဒီမိုကရေစီပါတီ(AMDP) မှ ထိပ်ပိုင်းခေါင်းဆောင် ၁ ဦးအပါအဝင် ပါတီဝင် ၇ ဦး ပါတီမှ နှုတ်ထွက်စာ တင်ထားသည်ဟု မွန်ဒေသလုံးဆိုင်ရာ ဒီမိုကရေစီပါတီ ဗဟိုတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး နိုင်စံတင်မှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ "သူတို့ နှုတ်ထွက်စာ တော့ တင်ထားတယ်၊ ကျွန်တော် တို့ CEC အစည်းအဝေး မထိုင်ရသေးဘူး၊ အသေးစိတ်တော့ ပြောလို့ မရသေးဘူး" ဟု ဦးနိုင်စံတင် မှ ပြောသည်။ (Mizzima)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်နေ့တွင်နေပြည်တော်ရှိ Horizon Lake View ဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည့် ငြိမ်းချမ်းရေး အတွက် ကျား၊ မတန်းတူရေး မဟာမိတ်အဖွဲ့(AGIPP)၏ နှစ်ပတ်လည် အထွေထွေ အစည်းအဝေးတွင် အစိုးရ နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်များ အကြား ဆောင်ရွက်နေသော ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် အမျိုးသမီးများ၏ ဆန္ဒသဘောထားများကို ထည့်သွင်း စဉ်းစားသင့်ကြောင်း တိုင်းရင်းသားအရေးနှင့် အမျိုးသမီးအရေးဆောင်ရွက်သူများမှ တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးသည့် အခါ အမျိုးသမီးများကိုယ်တိုင် ပါဝင်ဆွေးနွေးခွင့်မရှိသည့်အတွက် အမျိုးသမီးများ အမှန်တကယ် လိုအပ်သည့် လုံခြုံရေး ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များအား မမေ့လျော့စေရန်နှင့် ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန် လိုအပ်သဖြင့် တိုက်တွန်းနေခြင်းဖြစ်ကြောင်းAGIPP အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ မိကွန်ချမ်းနွန်မှ ပြောသည်။ (Irrawaddy)</p>	<p>UPDJC Seceraty Meeting</p> <p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p> <p>အမျိုးသမီးများ၏ အခန်းကဏ္ဍ</p>	<p>နေပြည်တော်</p> <p>မွန်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
၂၉.၁၀.၂၀၁၇	<p>၂၀၁၇ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နမူတူမြို့နယ် နားဆိုင်းအုပ်စု မိုင်းတောင်ကျေးရွာ အပြင်ဘက်၌ TNLA အဖွဲ့မှ သေနတ်များ ပစ်ဖောက်ခဲ့ပြီး ရွာလမ်းမဘက်သို့ လက်နက်ကြီး ပစ်ခတ်ခဲ့မှုကြောင့် ကျေးရွာဒေသခံများ စိုးရိမ်ခဲ့ပြီး လားရှိုးမြို့နယ် အိန်ဒိုင်းဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းသို့ အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခဲ့သည်။ ထိုဒေသတွင် အခြားလက်နက်ကိုင်များ လှုပ်ရှားမှုမရှိသော်လည်း ဘာကြောင့်ပစ်ခတ်ကြသည်ကို ဒေသခံများမှမသိ ကြောင်း၊ ထွက်ပြေးလာကြသူများ ၁၅၀ ဦးခန့် ရှိပြီး အမျိုးသမီး၊ ကလေးနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများဖြစ်ကာ တိုက်ပွဲဖြစ်မည်ကို စိုးရိမ်မှုကြောင့် ကြိုတင်ရှောင်ရှားသည့် သဘောဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံများမှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ မိုင်းတောင်ကျေးရွာသည် ၆၅ အိမ်ရှိပြီး လူဦးရေ ၃၀၀ ကျော်</p>	IDP	ရှမ်း

	<p>နေထိုင်သည့်ကျေးရွာဖြစ်ကာ ယခင်ကတည်းက တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားမှု မရှိဘဲ ပထဦးဆုံးအကြိမ် သေနတ်သံကြားရသည့်အတွက် ကြောင့် ဒေသခံများမှ စိုးရိမ်နေကြသည်ဟု ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လာသူများက ဆိုသည်။ (Marnagar) (RFA)</p> <p>လက်ရှိငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်အပေါ် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ထွန်းဦး၏ သုံးသပ်ချက် (FPNCC) (RFA)</p>	<p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p>	<p>ရှမ်း</p>
<p>၃၀.၁၀.၂၀၁၇</p>	<p>အောက်တိုဘာ ၂၉ရက်နေ့တွင် တအာင်း အမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ TNLA မှ မိုင်းတောင်ကျေးရွာ အပြင်ဘက်တွင် သေနတ် ပစ်ဖောက်ပြီး ရွာလမ်းဘက်သို့ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့သောကြောင့် အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်နေ့ မနက်ပိုင်းတွင် ထွက်ပြေးခဲ့ကြသည့် ဒေသခံ ၁၅၀ ခန့်အား အိန္ဒိယနယ်နိမိတ်ကျော်ဖြတ်ပြီး မိုင်းတောင်ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်လှိုင်မှ ပြောခဲ့သည်။ ထွက်ပြေးလာသူတွေထဲမှ ကလေးငယ်တွေနှင့် အမျိုးသမီးတွေအများဆုံးပါဝင်ပြီး၊ အမျိုးသားများက နေအိမ်တွေကို စောင့်ရှောက်နေကြကြောင်း ထွက်ပြေးလာသည့် မိုင်းတောင်ကျေးရွာသူ ဒေါ်မိုင်ဆာမှပြောခဲ့သည်။ (RFA)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသနယ်နိမိတ်မြို့မှ အသက်၁၄နှစ်အရွယ် ကျောင်းသားတစ်ဦးအား မတရားအသင်းအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၇(၁)နှင့် မန္တလေးလူငယ်ပြုပြင် ထိန်းသိမ်းရေးစခန်းတွင် နေထိုင်ရန် နမ့်ဆန်မြို့နယ် တရားသူကြီးဦးဖော်ဖော်ဦးမှ အမိန့်ချခဲ့သည်။ အောက်တိုဘာလ ၅ ရက်နေ့ ညနေ ၅ နာရီပန်းကျင်ခန့်က ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း နမ့်ဆန်မြို့နယ် ထမ်းမဆိုင်ရွာသား မိုင်းချိုမင်းထွေး(ခ) အိုက်ယန်းအား နမ့်ဆန်မြို့အဝင် ပတ္တမြားစေတီအနီးတွင် မြန်မာတပ်မတော်မှ ခြေမြန်တပ်ရင်း အမှတ် (၁၀၅) မှ ဗိုလ်ကြီးသူရထွန်း ဦးဆောင်သည့် အဖွဲ့မှ ဖမ်းဆီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည် ဟု တအာင်းဥပဒေအထောက်အကူပြု အဖွဲ့တာဝန်ခံ မိုင်းမျိုးအောင်မှ ပြောသည်။ ထို့နောက် အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်နေ့တွင် မြန်မာတပ်မတော် တပ်မ(၇၇) မှ ဗိုလ်မှူးမြင့်မောင်မောင်စိုးက တရားလိုပြုလုပ်ကာ နမ့်ဆန်မြို့နယ် တရားရုံးတွင် မတရားအသင်း ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၁၇/၁ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့ပြီး ထိုနေ့တွင်ပင် နှစ်ဖက်သက်သေအား စစ်ဆေးမေးမြန်းခြင်း မရှိပဲ တရားသူကြီး မှ ထောင်ဒဏ် ၂ နှစ် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး တရားရုံးတွင် မိုင်းချိုမင်းထွေး(ခ) အိုက်ယန်း၏ မိခင်တစ်ဦးသာ တက်ရောက် နားထောင်ခွင့် ရရှိခဲ့သည်။ ထို့အပြင် အဆိုပါကျောင်းသားသည် မိခင်နှင့်အတူနေထိုင် ပြီး ဗမာစကားကို သားအမိနှစ်ဦး စလုံး ကောင်းမွန်စွာ နားလည်ပြောဆိုနိုင်ခြင်းမရှိကြောင်း မိုင်းမျိုးအောင်က ဆိုသည်။ မိုင်းချိုမင်းထွေး(ခ) မိုင်းအယ်နန်းသည် နမ့်ဆန်မြို့ အထက ၁ ကျောင်းတွင် အငယ်တန်း တက်နေသည့် ကျောင်းသားတစ်ဦး ဖြစ်သည်။ (Marnagar) (RFA) (NMG) (7Day)</p> <p>ကချင်ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးကို မတရားအသင်းဆက်သွယ်မှုနှင့် တပ်မတော်မှတရားစွဲဆိုပြီး ထောင်ဒဏ်အသီးသီး ချမှတ်ခဲ့သည့်အမှုအား ခရိုင်အဆင့်တရားရုံးသို့ အယူခံဝင်မည်ဖြစ်ပြီး သူတို့နှစ်ဦး အမြန်ဆုံး ပြန်လည်လွတ်မြောက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံနှင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်တို့ကို စာပေး ပို့တောင်းဆိုသွားမှာဖြစ်သည်ဟု ကချင်နှစ်ခြင်းခရစ်ယာန်အဖွဲ့ချုပ်မှပြောဆိုခဲ့သည်။ (VOA) (The Ladies)</p> <p>ကျောက်ခဲမြို့နယ် မန်ခေါက်ကျေးရွာရှိ ကျောင်းအုပ်ဆရာမတစ်ဦးအား TNLA တပ်သားနှစ်ဦးမှ အဖွဲ့ပြုကျင့်ခဲ့ပြီးနောက် တပ်သားနှစ်ဦးအား ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိစွာ တရားစီရင်ပေးရန် ကျောင်းအုပ်ဆရာမဖြစ်သူမှ တောင်းဆို ခဲ့သည်။ အဆိုပါကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး TNLA ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ မိုင်းအိုက်ကျော်မှ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း မှန်ကန်ကြောင်းနှင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများကို ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးပြီး စစ်ဥပဒေအရ အရေးယူသွားမည်ဟု အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ပြောဆိုခဲ့သည်။ (Mizzima)</p> <p>သျှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း လားရှိုးခရိုင်၊ မိုင်းရယ်မြို့တွင်း အခွန်ကောက်ခံမှု၊ လူသစ်စုဆောင်းမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး လူထုနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် မန်ပန်ဌာနေ ပြည်သူ့စစ်ခေါင်းဆောင် စိုင်းသန်းမှ ခရီးသွားလာပြည်သူများအား တားဆီး စစ်ဆေးဖို့ ရပ်တန့်ပေးခြင်းမပြုလျှင် ပစ်သတ်ခွင့်ရှိသည်ဟု ပြောခဲ့ကြောင်း အောက်တိုဘာလ ၃၀ ရက်နေ့တွင် လားရှိုးခရိုင် အမျိုးသားလွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် စိုင်းဝမ်းလျန်းခမ်းထံ မိုင်းရယ်မြို့နယ် ဟိုယအုပ်စုဒေသခံများမှစာရေးသား ပေးပို့တိုင်ကြားခဲ့သည်။ (သျှမ်းသံတော်ဆင့်)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်နေ့ နံနက် ၁၀နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC)၌ (၁၂)ကြိမ်မြောက် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုပူးတွဲကော်မတီ -UPDJC အစည်းအဝေးကို ကျင်းပခဲ့ပြီး UPDJC ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ အစိုးရအနေဖြင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းမရှိသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင်လာရေးကို အထူးအလေးအနက်ထားသလို ပါဝင်လိုသည့် အဖွဲ့အစည်းများကိုလည်း အချိန်မရွေး ကြိုဆိုနေသည်ဟုပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းမှ ဒေါက်တာဆလိုင်းလျှိုမှူးဆာခေါင်းနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီ အစုအဖွဲ့မှ ဦးသုဝေတို့က အဖွဲ့အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၌ အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပနိုင်ရေး ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်နိုင်ရန်အတွက် EAO-UPDJC အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒေါက်တာဆလိုင်းလျှို</p>	<p>HR-Violation</p> <p>၁၇/၁</p> <p>၁၇/၁</p> <p>HR-Violation</p> <p>HR-Violation</p> <p>PC-UPDJC</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ကချင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>နေပြည်တော်</p>

	<p>မူန်းဆာခေါင်းမှ တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ-UPDJC အဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်သည့် အစိုးရအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်များအစုအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ နိုင်ငံရေးပါတီများအစုအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (Irrawaddy) (VOA) (RFA) (Mon New) (7Day) (The Ladies) (MOI)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတောင်ပူမြို့၌ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-S (ပဲခူး) ၏ အဌမအကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို ကျင်းပခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ JMC-S (ပဲခူး) ကော်မတီဝင် အစိုးရ၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းနှင့် အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များ၊ နယ်မြေခံ တပ်မတော်သားများ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် လေ့လာသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (JMC)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံမြို့တွင်ကရင်ပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-S (ကရင်)၏ နဝမအကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို ကျင်းပခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ အစိုးရ၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းနှင့် အရပ်သား ကိုယ်စားလှယ်များ စုံညီစွာ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ပါသည်။ ထို့အပြင် ဒေသဆိုင်ရာအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ (ဖာပွန်) မှ ကိုယ်စားလှယ် (၂) ဦးလည်း လေ့လာသူအဖြစ် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (JMC)</p> <p>အောက်တိုဘာလ(၃၀)ရက်၊ နေ့လယ်(၁)နာရီတွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့် ရေး ကော်မတီ JMC-S (၁၃) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို မြိတ်မြို့ ရေပုန်းနယ်မြေ အောင်ချမ်းသာရပ်ကွက်၊ နတ်စင်လမ်းရှိ JMC-S ရုံးတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ (MOI) (Military)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၃၀ ရက် ရက်စွဲဖြင့်ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် တပ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၄၁ ဦးအား အစားထိုး ပြောင်းလဲကြောင်း ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Eleven)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၃၀ရက်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ထိုင်းနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး H.E.Mr. Don Pramudwinai အား နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိဗိမာန် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး၊ ညနေပိုင်းတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှ အိန္ဒိယရေတပ် Vice Admiral Bimal K Verma, AVSM, Commander in Chief of Andaman and Nicobar Command နှင့် အဖွဲ့အား အဆိုပါခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (MOI) (SGMAH) (Military)(Military)</p>	<p>JMC-S</p> <p>JMC-S</p> <p>JMC-S</p> <p>လွှတ်တော်</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ပဲခူး</p> <p>ကရင်</p> <p>တနင်္သာရီ</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
<p>၃၁.၁၀.၂၀၁၇</p>	<p>၂၀၁၆ခုနှစ် စက်တင်ဘာလမှစတင်ကာ မိုင်းလားတပ်ဖွဲ့၏ တပ်စခန်း ၅ ခုအား UWSA တပ်မှထိန်းချုပ်ခဲ့ပြီးနောက် အောက်တိုဘာ လတွင်အစိုးရတပ်မှ မိုင်းလားတပ်ဖွဲ့၏ မြို့အဝင်အထွက်ဂိတ်စခန်းများတွင်နေရာ ယူထိန်းသိမ်းခဲ့ကာ ၂၀၁၇ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၃၁ရက်နေ့ထိဖြတ်သန်းသွားလာသူများအား တင်းကြပ်စွာစစ်ဆေးသဖြင့် ခရီးသွားကုန်သည်များအခက်တွေ့လျက်ရှိသည်။ မိုင်းလား အရပ်ရှိတပ်ဖွဲ့ဖြစ်သောအားဆန်းမှ “ကျွန်ုပ်တို့ဘက်ကလည်းလမ်းပြန်ဖွင့်ချင်တဲ့ဆန္ဒရှိတယ်။ ဝ ဘက်ကလည်း ဒါကိုဖွင့်ချင်နေတယ်။ အစိုးရတပ်မတော်ဘက်ကတော့ တပ်ပြန်မဆုတ်သေးဘူး။ ကျွန်ုပ်တို့ စခန်း တစ်ခုက ပတ်ပတ်တို့ ပြန်မဆုတ်သေးလို့ စိတ်မချ သေးတာကြောင့်ပြန်မဖွင့်သေးတာလို့ သူတို့ပြောပါတယ်။” - ဟု ပြောသည်။ (သွမ်းသံတော်ဆင့်)</p> <p>အောက်တိုဘာလ ၃၁ရက်နေ့က KNU ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး၏ ဖားအံခရိုင်အတွင်းရှိ နယ်မြေတစ်နေရာတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် KHRG ၏ ၂၅ နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနားအပြီးတွင် KHRG ၏ Program Director နော်ထူးထူးမှ ကရင်ပြည်နယ် အတွင်းဖြစ်ပွားခဲ့သည့် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်ခံရမှုများအား ဖော်ထုတ်မှတ်တမ်းတင်သည့်လုပ်ငန်းကို တစ်စိတ်မတ်မတ်လုပ် ဆောင်နေသည့် ကရင်လူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးနောက်ပိုင်း လုပ်ငန်းပိုမိုလုပ်ဆောင်လာနိုင်ကြောင်း ပြောဆိုခဲ့သည်။ KHRG ၏ နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနားသို့ ပြည်တွင်းရှိ အရပ်ဖက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ နယ်စပ်နှင့် ပြည်တွင်းရှိ ကရင်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ ကျေးရွာလူထုများအပါအဝင် လူဦးရေ ၅၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ပြီး လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အသိပညာ ပေးမှုများနှင့်ပြခန်းများ၊ အားကစားပြိုင်ပွဲများ၊ အမေးအဖြေကဏ္ဍ စသည့် အစီအစဉ်များ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ (KIC)</p> <p>အောက်တိုဘာလ ၃၀၊ ၃၁ရက်နေ့များတွင် နေပြည်တော်၌ ပြုလုပ်ခဲ့သော ၁၂ ကြိမ်မြောက် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) အစည်းအဝေးတွင် လာမည့် ဒီဇင်ဘာအတွင်း၌ ကျင်းပရန်လျာထားသည့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ ၂၁- ရာစုပင်လုံ တတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးတွင် ပြည်နယ်ဖွဲ့စည်းပုံရေးဆွဲခြင်းဆိုင်ရာကိစ္စကို ဦးစားပေးဆွေးနွေးမည် ဟု ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြောင်း PNLO နာယက ဗိုလ်မှူးကြီးခွန်ဥက္ကာမှ ပြောခဲ့သည်။ နှစ်ရက်တာ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် UPDJC အစည်းအဝေးတွင် ၂၀၁၈ခုနှစ်အတွင်း၌ ဖက်ဒရယ်နှင့်ပတ်သက်သည့် အခြေခံမူများအပြည့်အစုံရရှိရန် ကြိုးပမ်းသွားမည့် ဦးတည်ချက်ကို ချမှတ်နိုင်ခဲ့</p>	<p>စစ်ရေးတင်းမာမှု</p> <p>KHRG</p> <p>UPDJC</p>	<p>မိုင်းလား</p> <p>ကရင်</p> <p>နေပြည်တော်</p>

	<p>သည်ဟုလည်း ၎င်းမှပြောသည်။ ထို့ပြင်အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာမူဘောင် (Framework)နှင့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များ (ToR) ပြန်လည်သုံးသပ်ရေးကိုသာ သဘောတူညီမှုရရှိခဲ့ပြီး၊ တတိယအကြိမ် ၂၁ ရာစုပင်လုံညီလာခံတွင် နိုင်ငံရေးကိစ္စများဖြစ်သည့် ကိုယ်ပိုင်ပြဌာန်းခွင့်၊ တိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးနှင့် ခွဲမထွက်ခွင့်ကိစ္စများကို အလေးထားဆွေးနွေးမယ်လို့ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးမှပြောခဲ့သည်။ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ တည်ရှိရာဒေသတွင် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပနိုင်သည်ဟု သတ်မှတ်ထားသော်လည်း RCSS နှင့် ရခိုင်လွတ်မြောက်ရေးပါတီ(ALP)တို့မှာ အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် ညှိနှိုင်းမှု မပြေလည်သေး၍ ဆွေးနွေးပွဲများ မကျင်းပနိုင်သေးဘဲရှိသည်။ အစည်းအဝေးသို့ UPDJC ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသော အစိုးရအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ (NCA) က်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်များအစုအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ နိုင်ငံရေးပါတီများအစုအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (SC Office) (The Ladies) (7Day) (RFA) (Mon New) (The Ladies) (VOA) (Mizzima) (Irrawaddy) (Eleven) (MOI)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-S (ရှမ်း) နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ရန်ပုံငွေဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းအဖွဲ့ (JPF) တို့ ရှမ်းပြည်နယ်၊ တောင်ကြီးမြို့၌ အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက်တွင် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ JMS-S (ရှမ်း) ကော်မတီဝင်များ၊ လင်းခေး ဒေသဆိုင်ရာအရာအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-L (လင်းခေး) အဖွဲ့ဝင်များနှင့် JPF ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (JMC)</p> <p>တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-S (တနင်္သာရီ) ၏ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက်က ပုလောမြို့နယ်၊ ပြည်ခြားကျေးရွာသို့ သွားရောက်၍ ဒေသခံ ပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ပြည်ခြားကျေးရွာ၌ ပြုလုပ်သော လူထုတွေ့ဆုံပွဲသို့ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူများ အပါအဝင် စုစုပေါင်း လူဦးရေ (၃၀၀) ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ပြီး တွေ့ဆုံပွဲ တက်ရောက်လာသူများမှ သိရှိလိုသည်များအား JMC-S (တနင်္သာရီ) အဖွဲ့ဝင်များမှ ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ကြသည်။ (JMC)</p> <p>တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-S (တနင်္သာရီ) ၏ (၁၃) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ မြိတ်မြို့တွင် အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ (JMC)</p> <p>နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဒိန်းမတ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီး H.E. Ms. Ulla Thörnæs ဦးဆောင် သောကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား အောက်တိုဘာ၃၁ရက် နေ့လည် ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် ဒိန်းမတ်နိုင်ငံမှ မြန်မာ နိုင်ငံအား ဆက်လက်ကူညီပံ့ပိုးရေးကိစ္စနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် အရေးနှင့်ပတ်သက်၍ လက်ရှိစိန်ခေါ်မှုများနှင့် လိုအပ်ချက်များအပေါ် အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (MOI) (SC Office)</p>	<p>JMC-S</p> <p>JMC-S</p> <p>JMC-S</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>တနင်္သာရီ</p> <p>တနင်္သာရီ</p> <p>နေပြည်တော်</p>
<p>၁.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>KIA တပ်များ ခေတ္တ စခန်းချနေသည့် Nam Hkyeti Howa ရွာဟောင်း Wudang Bum (လက်ဝါးကပ်တိုင် တောင်ကုန်း) ကို မြန်မာတပ်မတော် တပ်မ (၁၁) လက်အောက်ခံတပ်ဖွဲ့များ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ရာမှ နှစ်ဖက်တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားသည် ဟု KIA တပ်မဟာ (၆) အရာရှိတဦးမှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲကြောင့် တပ်မတော်ဘက်မှ တပ်သားအချို့ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်ဟု ဒေသခံများမှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ (Kachin New)</p> <p>၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၁) ရက်နေ့တွင် ရခိုင်-အိန္ဒိယနယ်စပ်အနီး၌ ရက်ရှည်တပ်မတော် (AA) ၏ တပ်မဟာ (၃) နှင့် တပ်မတော် ၏ ကျောက်တော်အခြေစိုက်တပ်ရင်း (၃၇၆)၊ မြောက်ဦးအခြေစိုက်တပ်ရင်း(၃၇၈) တို့ နှင့်ထိတွေ့ရင်ဆိုင်တိုက်ခိုက်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲသည် ရခိုင်-အိန္ဒိယနယ်စပ်အနီး၊ ကုန်ပြင်ကျေးရွာ (Kung Byin) အနောက်ဖက်(၂) ကီလိုမီတာ အကွာအဝေးရှိ "ဆမန်း တလန်" (Sa Mang T Lang) တောင်တန်းပေါ်၌ ညနေ (၄) နာရီ (၁၅) မိနစ်မှ (၆) နာရီခန့် အထိ (၁) နာရီ မိနစ် (၄၅) မိနစ်ကြာ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ တိုက်ပွဲကြောင့် တပ်မတော်ဘက်မှ အရာရှိများအပါအဝင် အကျအဆုံးများခဲ့သည်ဟု AA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ည (၉) နာရီမှ (၁၀) နာရီအထိ တပ်မတော်ဘက်မှ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟုလည်း ၎င်းတို့မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (ArakanArmy)</p> <p>မြန်မာ-ထိုင်းနယ်စပ်ရှိ ရှမ်းဒုက္ခသည်စခန်းခြောက်ခုတွင် စားနပ်ရိက္ခာအရေးပေါ်အကူအညီများ လိုအပ်နေသော်လည်း မြန်မာအစိုးရ ထံ အကူအညီတောင်းခံမည် မဟုတ်ကြောင်း ရှမ်းပြည်ဒုက္ခသည်များကော်မတီပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးစိုင်းလျန်းမှပြောသည်။ အောက်တိုဘာလကုန်က ပြုလုပ်သည့် ကော်မတီအစည်းအဝေးတွင် ယင်းကဲ့သို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ 'ကျွန်တော်တို့က အစိုးရ ဘက်ကနေ အကူအညီတောင်းရင် အရင်နေရာတွေကိုလည်း မရောက်ဘဲ ထားရာနေ၊ စေရာသွားအဆင့်ကို ရောက်သွားမှာမို့ တယ်။</p>	<p>KIA</p> <p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>IDP-ရှမ်း</p>	<p>ကချင်</p> <p>ရခိုင်</p> <p>မြန်မာ-ထိုင်းနယ်စပ်</p>

	<p>ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းမှာဖြစ်တဲ့ပြဿနာတွေကိုတောင်မှ အစိုးရက ဖြေရှင်းလို့မရသေးဘူး။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ကော်မတီ အနေနဲ့ကတော့ မြန်မာအစိုးရဆီကို အကူအညီတောင်းခံဖို့ အစီ အစဉ်မရှိပါဘူး။ ဒါက ကျွန်တော် တို့စခန်း မြောက်ရုစလုံးက ဆုံး ဖြတ်ထားတာပါ။" ဟု ၎င်းက နိုဝင် ဘာ ၁ ရက်တွင် ပြောဆိုခဲ့သည်။ (NMG)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၁ ရက် နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၂ နာရီထိ သျှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ယွက်စစ် ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့သည် သျှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း မူစယ်မြို့၊ ရွှေလီမြစ်ဝှမ်းရှိ မန့်ဟိုမြို့နယ်ခွဲ မန့်ဟောင်းတုံ ကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိ ခဲ့ပြီး ရွှေလီ၊ စယ်ဂေါက်၊ မူစယ်၊ နမ့်ခမ်း၊ မန့်ဟိုမြို့ရှိ ဒေသခံရာဂကန်းနှင့် ပထမဆုံးအကြိမ် သွားရောက်တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ဒေသခံများ အား ဗိုလ်ချုပ်ကြီးယွက်စစ်က နေပြည်တော်ခရီးစဉ်အကြောင်း၊ မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်အကြောင်း၊ NCA စာချုပ် အကြောင်း၊ သျှမ်းပြည်ညီညွတ်ရေးအကြောင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေးအကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ အကြောင်း တို့ကို ရှင်းလင်းပြောပြခဲ့သည်။ (သျှမ်းသံတော်ဆင့်) (Tai Freedom)</p> <p>ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC)အစည်းအဝေးတွင် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပ ရေးနှင့် ကျင်းပမည့် နေရာ၊ ကျင်းပမည့်ပုံစံ သတ်မှတ်ရေး ကိစ္စတို့ကို ဆွေးနွေးရာတွင် နေရာသတ်မှတ်ရေး၌ ပြေလည်မှုမရရှိခဲ့ ကြောင်း၊ ဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပနိုင်ခြင်းမရှိပါက ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁-ရာစုပင်လုံ တတိယအကြိမ် အစည်းအဝေး သို့ တက်ရောက်ဆွေးနွေးရန် အခက်အခဲရှိသည်ဟု ရှမ်းပြည် မြန်မာပြည်ထောင်စုရေးကောင်စီ/ ရှမ်းပြည်တပ်မတော် (RCSS/SSA) မှ ဗိုလ်မှူးကြီးစိုင်းငင်းမှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ (The Ladies)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဦး (မြန်မာပြည်မြောက်ပိုင်း) (ABSDF-NB) မှ ကချင်ပြည်လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော် (KIA) ထိန်းချုပ်နယ်မြေအတွင်းရှိ မြောက်ပိုင်း ဌာနချုပ် ဂျန်ထုတ် လခွမ်းဘွမ်းတွင် ABSDF စတင်တည်ထောင်ခြင်း ၂၉နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည် အခမ်းအနားကို ကျင်းပခဲ့သည်။ ၂၉နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည် အခမ်းအနားကို နိုင်ငံရေးအနှစ်သာရအားဖြင့် ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်ဟု(ABSDF-NB) ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်မှူးလဆိုင်မှ ပြောသည်။ ထို့ပြင် ၂၁ ရာစု ပင်လုံ တတိယအကြိမ်အစည်းအဝေးမတိုင်မီ တိုင်းဒေသကြီး ၇ခုတွင် လူထုအကြံပြု ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲများကို အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲများအတွက် ရည်ရွယ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဦး(ABSDF) မှ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ကြေညာချက်တစ်စောင်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (NMG) (Mizzima)</p> <p>ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ပြုလုပ်သည့် စိစစ် အတည်ပြုရေးဆိုင်ရာ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်နေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မြိတ်မြို့ရှိ Grand Jade Hotel ၌ ပြုလုပ်သည်။ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-S) ဥက္ကဋ္ဌ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် လင်းအောင်နှင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-S)ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌတို့က အဖွင့်အမှာစကားများ ပြောကြားခဲ့သည်။ (Military) (JMC)</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံတွင် ချစ်ကြည်ရေးခရီးလည်ပတ်ရန်အတွက် အိန္ဒိယရေတပ်မှ စစ်ရေယာဉ်မှူး CDR PRADEEP RAMAN ဦးဆောင်သော စစ်ရေယာဉ် INS KIRPAN(P-44) သည် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်နေ့ ဖွန်းလွှဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ သီလဝါဆိပ်ကမ်းရှိ MITT တံတားသို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ စစ်ရေယာဉ်တွင် စစ်ရေယာဉ်မှူး ဖြစ်သူ CDR PRADEEP RAMAN ဦးဆောင်၍ အရာရှိ၊ စစ်သည် ၂၅၅ ဦးလိုက်ပါလာပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်နေ့ထိနေထိုင်၍ အထင်ကရနေရာများသို့ လေ့လာလည်ပတ် သွားမည်ဖြစ်သည်။ (Military) (7Day)</p>	<p>RCSS</p> <p>RCSS</p> <p>ABSDF</p> <p>JMC-S</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ကချင်</p> <p>တနင်္သာရီ</p> <p>ရန်ကုန်</p>
<p>၂.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>နိုဝင်ဘာလ (၂) ရက်၊ နံနက် (၇) နာရီမှ (၈)နာရီအထိ ပလက်ဝအနီးတွင် တပ်မတော်ဘက်မှ ရက်စွဲတပ်မတော် (AA) ရိုရာဘက်သို့ လက်နက်ကြီး များဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ပြီး ည ၈း၄၅ မိနစ်မှစ၍ ည ၉း၀၀ ကျော်အထိ တိုက်ပွဲများပြင်းထန်လျက်ရှိသည်ဟု AA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ သည်။ (ArakanArmy)</p> <p>၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင်၊ ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ်၊ ကုလားတန်မြစ် အထက်ပိုင်းရှိ ကုန်ပြင်ကျေးရွာအနီး တပ်မတော် ၁၁မ (၃၇၈) နှင့် AA တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ကုန်ပြင်နှင့် အနီးတဝိုက်ကျေးရွာများမှ ပြည်သူ ၃၀၉ ဦး တိမ်းရှောင်ခဲ့ ရသည်။ (Irwaddy)</p> <p>ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး (KNU) ဌာနချုပ် (လေးဝါး)လော်စီးလာဒေသ၌ ကော်သူးလေ မြေယာ နီးနှောဖလှယ်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ လ ၂ရက်နေ့မှစတင်ပြီး ၄ရက်နေ့အထိ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ကော်သူးလေ မြေယာနီး နှောဖလှယ်ပွဲသို့ KNU အပါအဝင် ကရင်လူမှုအဖွဲ့ အစည်း အများစု နှင့် အဖွဲ့အစည်း ၅၀ ကျော်မှ ကိုယ်စားလှယ် ၃၇၀ ကျော် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (7 Day)</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>IDP</p> <p>KNU မြေယာ</p>	<p>ချင်း</p> <p>ချင်း</p> <p>ကရင်</p>

	<p>မွန်အမျိုးသားပါတီ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အလွတ်သဘောတွေ့ဆုံဆွေးနွေးနိုင်ရေး နိုဝင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် မွန်ဒေသလုံးဆိုင်ရာ ဒီမိုကရေစီပါတီမှ စာပေးပို့ကမ်းလှမ်းခဲ့အပြီး မွန်အမျိုးသားပါတီမှနိုဝင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင် တွေ့ဆုံရန် အကြောင်းပြန်ကြားခဲ့ပြီး နိုဝင်ဘာလ ၈ရက်နေ့တွင် နှစ်ပါတီကြား အလုပ်သဘော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အလွတ်သဘောတွေ့ဆုံကြမည် ဖြစ်သည်။ (Voice) (Mon New) (7Day)</p> <p>လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှု အကူအညီများ အတားအဆီးမဲ့လာရောက်နိုင်ရေးနှင့် ဒုက္ခသည်များ မိမိဆန္ဒ အလျောက် ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာ နေရပ်ပြန်ရေး လက်ထောက် ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာမဟာမင်းကြီး Mr. Volker Turk မှ မြန်မာ နိုင်ငံခရီးစဉ်အတွင်း အစိုးရတာဝန်ရှိသူများထံ တောင်းဆိုခဲ့ကြောင်း UNHCRမှ နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်စွဲဖြင့် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ Mr. Volker Turk သည် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ သို့ လာရောက်ပြီး နှစ်ရက်တာခရီးစဉ်အတွင်း နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ် အေး၊ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဦးသောင်းထွန်းနှင့် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေတို့ နှင့် နေပြည်တော်တွင် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ (7Day)</p> <p>တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်ကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ဂျပန်နိုင်ငံ အထက်လွတ်တော် အမတ်ဟောင်းနှင့် ဂျပန်-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေး အသင်း ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ Mr. Hideo Watanabe အား နိုဝင်ဘာ၂ရက်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (MOI)</p>	<p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>မွန်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
<p>၃.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>ရခိုင်ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်(ALD)က ပါတီဗဟိုအလုပ် အမှုဆောင်ကော်မတီ ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေးနှင့် ပါတီရေးရာ ကော်မတီ များ ဖွဲ့စည်းမှုကို လာမည့်ဒီဇင်ဘာတွင် စတင်ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပါတီပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးမျိုးကျော်မှ ပြောသည်။ ရခိုင် ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ မူဝါဒအရ လူငယ်၊ အမျိုးသမီးရေးရာနှင့် လယ်သမားများဆိုင်ရာ ရေးရာကော်မတီများကို ဦးစားပေး ဖွဲ့စည်းမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ၎င်းပြောခဲ့သည်။ (7Day)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့၌ တော့ဆန်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်း လှုပ်ရှားနေသည့် TNLA တပ်ဖွဲ့မှ တော့ဆန်ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး စိုင်းမြင့်အောင်ထံ အခြေခံစားနပ်ရိက္ခာများ ဝယ်ယူ၍ မိုင်းလုံမြို့နယ်ခွဲ ပန်မတ်မီးကျေးရွာအုပ်စု ပါတီနန်းကျေးရွာရှိ ၎င်းတို့၏ ယာယီတပ်စခန်းအရောက် ပို့ဆောင်ပေးရန် အမေ့ အမိန့်ပေးခဲ့သည်ဟု RCSS သတင်းဌာနဖြစ်သည့် Tai Freedom သတင်းဌာနမှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ (Tai Freedom)</p> <p>NCA စာချုပ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးရေး အဆုံးအဖြတ်ပေးနိုင်မည့် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ အရေးပေါ် ဗဟိုကော်မတီ အစည်းအဝေးကို မွန်ပြည်သစ်ပါတီဌာနချုပ်တွင် နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပြုလုပ်သွားမည်ဟု မွန်ပြည်သစ်ပါတီ ပြည်တွင်းတာဝန်ခံ နိုင်ငံလုံးမှ ပြောသည်။ (RFA)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်ထိ အိန္ဒိယ-မြန်မာ နယ်စပ်ကော်မတီ အစည်းအဝေးကို မကီပူရ်ပြည်နယ် မြို့တော် Imphal တွင်ကျင်းပခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာဘက်မှ အဖွဲ့ဝင်၁၈ဦးပါ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တက်ရောက်ခဲ့ပြီး အိန္ဒိယကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ကို အိန္ဒိယစစ်တပ်၏ Spear Corps မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အေနီလ် ချောင်ဟန်က ဦးဆောင်တက်ရောက်ခဲ့သည်။ အစည်း အဝေးတွင် မြန်မာတပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံနယ်နိမိတ်တွင်းမှ အိန္ဒိယသူပုန်များ အားလုံးကိုတိုက်ခိုက်ပြီး မောင်းထုတ်သွားမည်ဟု အနောက် မြောက်တိုင်း တိုင်းမှူးဖြစ်သည့် ဝိုင်းချုပ် ဖုန်းမြတ်မှ အိန္ဒိယတပ်မှူးများသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။ (Mizzima)</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးအလည်အပတ်ခရီး ရောက်ရှိနေသော အိန္ဒိယရေတပ်မှ စစ်ရေယာဉ် INS KIRPAN (P-44)သည် နိုဝင်ဘာ ၃ရက်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ သီလဝါဆိပ်ကမ်း MITT တံတားမှ ပြန်လည်ထွက်ခွာခဲ့သည်။ (Military)</p>	<p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p> <p>HR-Violation</p> <p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရခိုင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>မွန်</p> <p>အိန္ဒိယ</p> <p>ရန်ကုန်</p>
<p>၄.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>၂၀၁၇ခု နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နမ္မတူမြို့နယ် ချောင်းဆားအုပ်စု ညောင်ပန်လရွာတွင် ကျွဲကျောင်း သွားသည့် ဒေသခံမိုင်းအိုက်ညီ၊ အိုက်မောင်၊ အိုက်ဦးတို့ ၃ ဦး သည် မြေမြှုပ်မိုင်းနင်းမိရာ တစ်ဦးသေဆုံးပြီး ၂ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ သည်။ ဒဏ်ရာရရှိသူ ၂ ဦးတွင် အိုက်ဦးဆိုသူသည် ဒဏ်ရာပြင်းထန်စွာ ရရှိကာ အသက် ၁၁ နှစ်အရွယ် အိုက်မောင်းမှာ စိုးရိမ်ရသည့် အခြေအနေမရှိဟု သိရသည်။ မြေမြှုပ်မိုင်းအား မည်သည့် တပ်ဖွဲ့မှထောင်ထားသည်ကို မသိကြောင်း ဒေသခံများမှ ပြောသည်။ (Marnagar) (RFA) (7Day)</p>	<p>မြေမြှုပ်မိုင်း</p>	<p>ရှမ်း</p>

	<p>နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် ရပ်စောက်မြို့နယ် ယမ်းတွမ်းငါးကြောင်ကျေးရွာအုပ်စု ဆတ်သေရွာမှာ ကျေးရွာ ကထိန်ပွဲ အတွင်း အရက်မူးပြီး ရွာသားနှစ်ဦးကို ပစ္စတိုသေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့သည့် ပအိုဝ်းဌာနေပြည်သူစစ်အဖွဲ့ (ပီအန်အေ) ဗိုလ်လေး သိန်းတိုးကို ပီအန်အေပဟိုဌာနချုပ်မှ အရေးယူထုတ်ပယ်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် သေနတ်ထိမှန်သောရွာသားနှစ်ဦး၏ ဆေးကုသမှု စရိတ်ကိုလည်း ပီအန်အေ ပဟိုဌာနချုပ်မှ တာဝန်ယူ ဖြေရှင်းပေးခဲ့ကြောင်း ပီအန်အေပဟိုဌာနချုပ် ဗိုလ်မှူးခွန်အောင်သိန်းမှ ပြောသည်။ (DVB)</p> <p>ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး (KNU) ဌာနချုပ် (လေးငါး)လော်စီးလာဒေသ၌ နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်မှ ၄ ရက် အထိ ပြုလုပ်သည့် ကော်သူးလေမြေယာနီးနောဖလှယ်ပွဲမှ ကြေညာချက်တစ်စောင်ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံ ၏ မြေနှင့်သက်ဆိုင်သော ဥပဒေ များဖြစ်သည့် ၂၀၁၂ လယ်ယာ မြေဥပဒေ၊ မြေလွတ် မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေး ဥပဒေ၊ အထူးစီးပွားရေးဇုန်နှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေများသည် ပြည်သူများ၏ နေ့စဉ်ဘဝများကို ခြိမ်း ခြောက်နေကြောင်း အကြီးစား သဘာဝ သယံဇာတ ထုတ်ယူခြင်း များ၊ ဧကသောင်၊ သိန်းချီသော သီးနှံတစ်မျိုးတည်း စိုက်ပျိုးမှုများ၊ ကြီးမားသော အခြေခံအဆောက် အအုံများ စသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု များသည် မြန်မာအစိုးရက ထိန်းချုပ်မှုနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ ဝင်ရောက်ချဲ့ထွင်ပြီး လူမှုရေး ဆိုင်ရာ သက်ရောက်မှုများနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ပျက်စီးယိုယွင်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်စေကြောင်းနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးနယ်မြေများ တိုးချဲ့ခြင်းကြောင့် ဒေသခံများ၏ ဘဝအသက်မွေးဝမ်းကျောင်း၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ လူ့ဂုဏ်သိက္ခာတို့ အတွက် မှီခိုရာမြေယာ၊ ရေ၊ သားငါး၊ သစ်တော၊ စားကျက် မြေ စသည်တို့ကို ကြီးမားစွာ ခြိမ်း ခြောက်နေကြောင်း ကော်သူး လေ မြေယာမူဝါဒနှင့် ဌာနေ တိုင်းရင်းသားတို့၏ မြေယာ အသုံးပြုမှုနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုကို ဆန့်ကျင်နေသည့် မြန်မာအစိုးရ၏ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေး ဥပဒေကို ဖျက်သိမ်းရမည်ဟူသော အချက်များကို ကော်သူးလေမြေယာ နီးနောဖလှယ်ပွဲ၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြသည်။ (7 Day) (BBC)</p> <p>ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာ တိမ်းရှောင်သူများ (IDPs) စခန်းများတွင် စားနပ်ရိက္ခာ လိုအပ်ချက်များရှိပါက အစိုးရအနေဖြင့် ကူညီ ထောက်ပံ့မည်ဟူသည့် အစိုးရပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ အတိုင်ပင်ခံရုံးပန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဦးဇော်ဌေး၏ ပြောစကားသည် စကားအနေဖြင့် လှအောင်ပြောခြင်းသာဖြစ်ပြီး ယုံကြည်မှုမရှိကြောင်း ရှမ်းပြည်ဒုက္ခသည်များကော်မတီ (ထိုင်းမြန်မာနယ်စပ်) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းလျန်းမှ ပြောသည်။ အစိုးရအနေဖြင့် နေရပ်စွန့်ခွာဒုက္ခသည်များ နေရပ်ပြန်နိုင်ရေးအတွက် ၎င်းတို့ မူလနေထိုင်ခဲ့သည့် ကျေးရွာများတွင်ရှိသည့် တပ်များကို ပြန်လည် ရုတ်သိမ်းပေးသင့်သည်ဟုလည်း ၎င်းမှပြောသည်။ (The Ladies)</p>	<p>ပြည်သူစစ်</p> <p>KNU မြေယာ</p> <p>IDP</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ကရင်</p> <p>ရှမ်း</p>
<p>၅-၁၁-၂၀၁၇</p>	<p>ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA) လှုပ်ရှားနယ်မြေ ပလက်ဝဒေသသို့ မြန်မာစစ်တပ်မှထိုးစစ်အရှိန်မြှင့်လာသောကြောင့် တိုက်ပွဲကြီးများ ဖြစ်ပွားလာနိုင်သဖြင့် နီးစပ်ရာဒေသခံ ရွာသူရွာသားများအနေဖြင့် ကုလားတန်မြစ်၊ ကလက်ချောင်း နှင့် ပီချောင်းတစ်ဝိုက်တွင် ခရီး သွားလာခြင်းများ မပြုလုပ်ကြရန်နှင့် အကယ်၍ မဖြစ်မနေသွားရမည့် အခြေအနေများရှိလာလျှင်လည်း သတိကြီးစွာထားပြီး ဆင်ခြင် သွားလာကြရန် AAမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် တပ်မတော်မှ ဒေသခံရွာသူရွာသားများ၏ ကျွဲနွားတိရစ္ဆာန်များနှင့် စားနပ် ရိက္ခာများကို ခြိမ်းခြောက်ယူငင်စားသောက်ခြင်းများ၊ အမျိုးသမီးများအား မုဒိန်းကျင့်ခြင်း၊ အပြစ်မဲ့ရွာသူရွာသားများအား နှိပ်စက် သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ အတင်းအဓမ္မပေါ်တာဆွဲခြင်း၊ လူသားခိုင်းကာ (Minesweeper) အဖြစ် အသုံးပြုခြင်း၊ လမ်းပြအဖြစ် ခေါ်ဆောင်ခြင်း စသည်တို့ကို ပြုလုပ်လာလျှင်လည်း လူ့အခွင့်အရေးအရင်းဆန်နိုင်ပြီး လူထုအခြေပြုအဖွဲ့အစည်းများမှတစ်ဆင့် အများပြည်သူများ သိရှိစေရန် ဖော်ထုတ် အရေးယူမှုများ ပြုလုပ်ကြရန်လည်း ကြေညာချက်တွင် တိုက်တွန်းထားသည်။ (ArakanArmy) (Northern Nalliance) (Mizzima) (The Ladies) (Voice) (RFA)</p> <p>ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA) နှင့် တပ်မတော်တို့အကြား နိုဝင်ဘာ (၅) ရက်နေ့၌ လက်နက်ကြီး/လက်နက်ငယ်များဖြင့် အပြန်အလှန် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်ဟု AA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Arakan Army)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်အတွင်းတွင် ရှိသည့်ကျေးရွာများရှိ ဒေသခံများအား တအာင်းလွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် TNLA နှင့် ဆက်စပ်မှုရှိနေသည်ဟုဆိုပြီး အစိုးရတပ်မတော်မှ နေအိမ်များ အတွင်း ဝင်ရောက်ရှာဖွေပြီး ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်နေကြောင်း နမ့်ခမ်းမြို့နယ် ပြည်နယ်မဲဆန္ဒ (၁) မှ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ဝင်းက ပြောဆိုခဲ့သည်။ လက်ရှိတွင် ဖမ်းဆီးခံထားရသူ ရှစ်ဦးခန့်ရှိပြီး ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးခံရသည့်သူများထဲမှ တချို့ကို ပြန်လွှတ်ခြင်းရှိသော်လည်း တချို့ကို နမ့်ခမ်းမြို့နယ်အတွင်း တပ်မ စေတင် ထိန်းသိမ်းထားပြီး တချို့ကို လားရှိုးမြို့ကို ပို့ဆောင်စစ်ဆေးခြင်းနှင့် တချို့ကို ထောင်ဒဏ် ချမှတ်ခြင်းများ ရှိနေကြောင်းဒေသခံများမှပြောသည်။ (RFA) (The Ladies)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့၌အစိုးရ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် (UNFC) ၏ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ DPN တို့၌ တွေ့ဆုံ၍ NCA လက်မှတ်ထိုးနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းမည်ဖြစ်ပြီး ဆွေးနွေးမှုများ ရလဒ်ကောင်းပါက မြောက်ပိုင်းလက်နက်ကိုင်ခန့်ခွဲမှုနှင့် NCA လက်မှတ်ထိုးရေးထိုးထားသည့် ရှစ်ဖွဲ့တို့ တရုတ်နိုင်ငံ ကူမင်းမြို့၌ တွေ့ဆုံရန်စီစဉ်ထားကြောင်း NCA လက်မှတ်ထိုးရှစ်ဖွဲ့မှ</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>HR-Violation</p> <p>PC-UNFC</p>	<p>ချင်း</p> <p>ချင်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရန်ကုန်</p>

	<p>ဗိုလ်မှူးကြီးခွန်ဥက္ကဋ္ဌမှာ ပြောသည်။ မြောက်ပိုင်းအဖွဲ့နှင့် တရုတ်နိုင်ငံတွင် တွေ့ဆုံရေးကို စွဲ တရုတ်အစိုးရမှ လက်ခံနိုင်သော်လည်း မြန်မာအစိုးရ၏ လက်ခံခွင့်ပြုမှုလည်း လိုအပ်ကြောင်းလည်း ၎င်းမှပြောသည်။ (7Day)</p> <p>ထိုင်းနိုင်ငံတွင်ကျင်းပပြုလုပ်မည့် အာဆီယံနိုင်ငံများ၏ ကာကွယ်ရေးနှင့်လုံခြုံရေးဆိုင်ရာပြဌာန်းချက် (Defence & Security 2017) တက်ရောက်ရန်အတွက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာတပ်မတော် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်မှ ထွက်ခွာခဲ့သည်။ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တွင် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးညိုစောနှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်လိုက်ပါ သွားကြသည်။ (SGMAH)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ထိုင်း</p>
<p>၆.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>နိုဝင်ဘာလ (၆) ရက်နေ့၌ ရက်စွဲတပ်မတော် (AA) နှင့် တပ်မတော်တို့ အနီးကပ်-လက်တစ်ကမ်းတိုက်ပွဲများဖြစ်သည်အထိ တိုက်ပွဲများ ပြင်းထန်စွာ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲများသည် အိန္ဒိယ-မြန်မာနယ်စပ်အနီးရှိ မောင်ဘုတောင်တန်းတွင် နေ့လည် (၁) နာရီခန့်မှ ညနေ (၇) နာရီအထိ တစ်ရက်လုံးတောက်လျှောက်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲများသည် တပ်မတော်၏ ထိုးစစ်ဆင်မှုကြောင့် ဖြစ်ပြီး၊ တပ်မတော်ဘက်မှ ဒဏ်ရာရရှိမှုနှင့် သေဆုံးမှုအများအပြားရှိခဲ့သည်ဟု AA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Arakan Army)</p> <p>'ဝ' နှင့် မိုင်းလားဒေသသို့ နိုဝင်ဘာ ဒုတိယပတ်အတွင်း အစိုးရဘက်မှ လာရောက်မည်ဟု အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့လာကြောင်း 'ဝ' လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ (UWSA) လားရှိုးမြို့ဆက်ဆံရေးရုံး ဒုတိယတာဝန်ခံ ဦးညီရန်းမှ ပြောသည်။ အဆိုပါ ခရီးစဉ်ကို နယ်စပ်ရေးရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင် ဦးဆောင်လာရောက်မည်ဖြစ်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော်၊ ကော်မရှင်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး (ငြိမ်း) ခင်ဇော်ဦးနှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်ဦးအောင်စိုးတို့ ပါဝင်မည် ဖြစ်သည်။ ခရီးစဉ်အကြောင်းအရင်းကို အသေးစိတ်မသိရှိရသေးသော်လည်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တပ်မတော်သားများ၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များလည်း အဆိုပါခရီးစဉ်၌ လိုက်ပါမည်ဖြစ်ကြောင်း ဦးညီရန်းမှ ပြောသည်။ (Mizzima) (RFA) (Voice) (Irrawaddy)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၆ ရက် ညနေ ၄ နာရီခန့်တွင် ဖားကန်မြို့၊ နမ့်မော်ကျေးရွာအနီးရှိ နိုင်ငံတော်နှင့်အကျိုးတူ ပတ္တမြားနဂါး ကျောက်မျက် တူးဖော်ရေး ကုမ္ပဏီလုပ်ကွက်အတွင်း ရေမဆေးကျောက် ရှာဖွေသူများအား ရဲတပ်ဖွဲ့မှ မြောက်လှန်ပစ်ခတ်ရာမှ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားပြီး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးနှင့် ရေမဆေးကျောက်ရှာဖွေသူနှစ်ဦး သေဆုံးခဲ့သည်။ (Eleven)</p> <p>နမ့်ဆန်မြို့နယ် တရားရုံးမှ မတရားအသင်း ဆက်သွယ် မှု ပုဒ်မ ၁၇(၁)ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ၂ နှစ် ပြစ်ဒဏ်ချ မှတ်ခံ ရသည့် နမ့်ဆန်မြို့ အထက (၁) ကျောင်းသား ထန်းမဆိုင်းကျေးရွာနေ (၁၄)နှစ်အရွယ် မိုင်းအိုက်ယမ်း (ခေါ်) မောင်ချိုမင်းထွေး ပြန်လည် လွတ်မြောက်ရေးအတွက် ဥပဒေလမ်းကြောင်းအရဆောင်ရွက်နေကြောင်း တအာင်းဥပဒေအထောက်အကူပြုအဖွဲ့တာဝန် ခံ မိုင်းမျိုးအောင်မှ ပြောသည်။ ကလေးအရွယ် ကျောင်းသားကို မတရားအသင်းဆက်သွယ်မှုပုဒ်မ ၁၇(၁)ဖြင့် ပြစ်ဒဏ် ချမှတ်ခြင်း သည် မတရားသဖြင့် တရားအစီရင်ခံရသည်ဟု ခံစားရကြောင်း တအာင်းပလောင်အမျိုးသားပါတီ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် တာလှ ဖေမှ ပြောခဲ့သည်။ (7Day)</p> <p>တပ်မတော်နှင့် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (KIA)တို့၏ တိုက်ပွဲကြောင့် တနိုင်းမြို့ပေါ်သို့ရောက်ရှိနေသည့် စစ်ဘေး ဒုက္ခသည်များ စားသောက်ရေးအခက်အခဲအပြင် ဆောင်းကာလဖြစ်၍ အပတ်အထည်နှင့် စောင်များလိုအပ်နေကြောင်း၊ ဒုက္ခသည် စခန်းအဖြစ် စနစ်တကျဆောက်လုပ်နေထိုင်ခွင့်ကို သက်ဆိုင်ရာမှ ခွင့်မပြုသဖြင့် စစ်ဘေး ဒုက္ခသည်များသည် အကာအရံ မပြည့်စုံစွာ နေထိုင်ရ၍ ဆောင်းကာလတွင် အအေးဒဏ် စတင်ခံစားနေကြောင်း တနိုင်းမြို့ရှိ ကချင်နှစ်ခြင်းအသင်းတော်မှ ဆရာဘရန်မိုင်မှ ပြောခဲ့သည်။ (7Day) (Voice) (VOA) (Irrawaddy)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကျောက်ခဲမြို့နယ်၊ ကွမ်စလန်အုပ်စု၊ ပန်လုံရွာတွင် တပ်မတော် တပ်မ(၇၇)တပ်ဖွဲ့မှ နိုဝင်ဘာ(၆)ရက်နေ့ နံနက် (၇:၀၀)နာရီ ဝင်ရောက်လာခဲ့ရာ ကျေးရွာအတွင်းရှိ နေအိမ်များ လိုက်လံစစ်ဆေးခြင်း၊ လက်ကိုင်ဖုန်း(၂)လုံး၊ ဆန်(၅)အိတ်အပြင် နေအိမ်များကို ဖောက်ထွင်းပြီး ငွေကြေးနှင့် အဖိုးတန်းပစ္စည်း စုစုပေါင်းကာလတန်ဖိုးသိန်း (၃၀၀၀၀၀)ကျပ်ရှိ ပစ္စည်းများကို အတင်းအဓမ္မယူဆောင်သွားခြင်း၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးအပါအဝင် ယင်းကျေးရွာရှိ အမျိုးသား(၃)ဦးအား ဖမ်းဆီးရိုက်နှက် စစ်ဆေးခြင်းနှင့် ပန်လုံကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတားအောင်ထွန်း၏ နေအိမ်နှင့် တိရိစ္ဆာန်မွေးမြူရေးခြံများဖျက်ဆီးခြင်း၊ တားကုတုတ် ၏ နေအိမ်အား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟု TNLA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (PSLF/TNLA)</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>UWSA-PC</p> <p>HR-Violation</p> <p>၁၇/၁</p> <p>IDP</p> <p>IDP</p> <p>ဆန္ဒပြ</p>	<p>ချင်း</p> <p>၀</p> <p>ကချင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>အမေရိကန်</p>

	<p>တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများအပေါ် မြန်မာ့တပ်မတော်မှ လူမျိုးတုံးသတ်ဖြတ်မှုများကို အမေရိကန်အစိုးရအနေဖြင့် ကာကွယ်ပေးရန် စသည့် တောင်းဆိုချက် ပါဝင်သော ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှု အစီအစဉ်တစ်ခုကို အမေရိကန်နိုင်ငံရောက် ကရင်တိုင်းရင်းသားလူမျိုး တစ်သောင်းခန့်က အမေရိကန်နိုင်ငံ၊ ဝါရှင်တန်ဒီစီရီ အမေရိကန်ကွန်ဂရက် အောက်လွှတ်တော် အဆောက်အဦးရှေ့တွင် နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်နေ့ကဆန္ဒထုတ်ဖော်ကာ တောင်းဆိုခဲ့သည်။ ကရင်လူမျိုးများ၏ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ပွဲအား ထောက်ခံကြိုဆိုကြောင်း ကရင် ငြိမ်းချမ်းရေး အထောက်အကူပြုကွန်ဂရက်(KPSN)၊ ကရင်အမျိုးသမီးအစည်းအရုံး(KWO)နှင့် အီတူးထာ့IDPs ပံ့ပိုးရေးကော်မတီ (ETT Supporting Committee) တို့မှ စာများထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ အမေရိကန် ကရင်အဖွဲ့အစည်း-Karen Organization of the United States of America (KOUSA) မှ ဦးဆောင်ကာ "Karen Day-ကရင်နေ့"ဟု အမည်ပေးထားသော ဆန္ဒထုတ်ဖော်ပွဲသည် ကရင်လူမျိုးများသာမက မြန်မာနိုင်ငံရှိ တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများအတွက် တောင်းဆိုပေးသည့်ပွဲဖြစ်သည်ဟု KWO ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ နော်အဲလစ်မှ ပြောသည်။ (KIC) (KIC 2)</p> <p>အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ အနေဖြင့် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ-၂၁ ရာစု ပင်လုံ ဒုတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးတွင် စာတမ်းများ တင်သွင်းနိုင်ခြင်းမရှိခဲ့သော်လည်း တတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးတွင် စာတမ်းများ တင်သွင်းရန် ဆုံးဖြတ်ချက်များ ချမှတ်ထားပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ စာတမ်းများ ထွက်ရှိ လာနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း ဒုတိယအကြိမ် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ ဖိုရမ်ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးစိုးဌေးမှ ပြောသည်။ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ စာတမ်းများ တင်သွင်းရန် ပြင်ဆင်နေကြသော်လည်း UPDJC မှ ချမှတ်ထားသည့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန် (TOR) နှင့် CSO များအကြားတွင်ရှိ သည့် TOR နှစ်ခုအကြား သဘောထားအမြင်မတူမှုများ ရှိသည့်အတွက် စာတမ်းတင်သွင်းလိုသည့် တိုင်းနှင့် ပြည်နယ်များ ရှိသကဲ့သို့ စာတမ်းမတင်သွင်းလိုသည့် တိုင်းနှင့်ပြည်နယ်များလည်းရှိနေကြောင်း ဒုတိယအကြိမ် အရပ်ဘက် အဖွဲ့အစည်းများဖိုရမ် ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဒေါ်မီးမီးမှ ပြောသည်။ (Eleven)</p> <p>ကချင်လွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ (KIO) ဌာနချုပ် လိုင်ဇာတွင် နိုဝင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့မှ ၈ ရက်နေ့အထိ ပထမဆုံးအကြိမ် ကချင်အမျိုးသား တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ တစ်ရပ်ကို ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲကို အနာဂတ် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများတွင် ကချင်လူထု တစ်ရပ် လုံး၏ အသံများသဘောထားများ တစ်ခုတည်းဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် တင်သွင်းလာသည့် စာတမ်းပေါင်း (၅၀)ကျော်ခန့် ရှိသည်ဟု ကေအိုင်အို ဒု-ဗိုလ်မှူးကြီးနော်ဘူ မှပြောသည်။ ပထမဆုံး အကြိမ်ပြုလုပ်သည့် အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲတွင် ကချင်ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များ၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာမှကချင်တိုင်းရင်းသားများနှင့် ကချင် လူထုများ လူဦးရေလေးရာနီးပါးခန့် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (NMG)</p> <p>ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီမှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကြေညာချက်ကို ပြင်သစ်နိုင်ငံ မှ နိုဝင်ဘာ ၆ရက်နေ့တွင် ထောက်ခံခဲ့သည်။ (RFA)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၆ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ဘန်ကောက်မြို့ရှိ IMPACT Exhibition Center ၌ အာဆီယံနိုင်ငံများ၏ ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာပြပွဲ (Defence & Security 2017) ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနား ကျင်းပပြုလုပ်ရာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်ဦးဆောင်သည့် မြန်မာ့တပ်မတော်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် နိုင်ငံပေါင်း ၄၀ ကျော်မှ တပ်မတော် အကြီးအကဲများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲမတိုင်မီတွင် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် သည် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် General Gatot Nurmantyo နှင့် IMPACT Exhibition Center ရှိ ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပြီး တွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာစစ်သံ (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်မှူးချုပ်ခင်ဇော် တက်ရောက်ပြီး အင်ဒိုနီးရှားတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ အင်ဒိုနီးရှား တပ်မတော်မှ အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (SGMAH) (SGMAH)</p>	<p>ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ</p> <p>KIO</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရန်ကုန်</p> <p>ကချင်</p> <p>ပြင်သစ်</p> <p>ထိုင်း</p>
<p>၇.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ ကွမ်စလန်အုပ်စု၊ ပန်လုံရွာတွင် မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်မ(၇၇)တပ်ဖွဲ့မှ ဖမ်းဆီးရိုက်နှက်စစ်ဆေးခြင်းခံရသော ရွာသားသုံးဦးမှာ နိုဝင်ဘာလ (၇) ရက်နေ့ နေ့လယ်ပိုင်း ၃း၀၀ နာရီတွင် ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာခဲ့ပြီး ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာခြင်းမရှိသေးပဲ ဆက်လက်ဖမ်းဆီးခံထားရသည်။ (PSLF/TNLA)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ကျောက်မဲမြို့နယ်အတွင်းရှိ လွယ်အံကျေးရွာမှ ဒေသခံ၀၀ကျော်သည် တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက် ရေးတပ်မတော်(TNLA)၏ စစ်သားစုဆောင်းခံရမည်ကို စိုးရိမ်၍ ကျောက်မဲမြို့ပေါ်သို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခဲ့သည်။ ကျောက်မဲမြို့ ပေါ်သို့ တိမ်းရှောင်လာသော လွယ်အံကျေးရွာ ဒေသခံ ၁၀၃ ဦးရှိပြီး တခြားကျေးရွာများဖြစ်သည့် ခုံနင်း၊ တာမခန်း၊ ကောင်းခါး၊ ပန်လုံ၊ မန်စပ် စသည့်တို့မှ ဒေသခံများလည်း တိမ်းရှောင်လာနိုင်ခြေရှိကြောင်း ကျောက်မဲမြို့ပေါ်သို့ ထွက်ပြေးလာသော စစ်ရှောင်များကို ကူညီပေးနေသူ တဦးမှပြောသည်။ TNLAမှ သတင်းနှင့် ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ဗိုလ်မှူး မိုင်းအိုက်ကျော်က စစ်သား စုဆောင်းခြင်းမရှိကြောင်း စစ်ပွဲဖြစ်ပွားမည်ကိုစိုးရိမ်ခြင်းကြောင့်သာ ထွက်ပြေးသွားခြင်းဖြစ်ကြောင်းပြောသည်။ (Irrawaddy)</p>	<p>HR-Violation</p> <p>HR-Violation</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p>

<p>နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်နေ့က အထက် နှုံးဘူးက လူနစ်ယောက်ကို AA အဖွဲ့က ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ပြီးချက်ချင်း ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့သည် ဟု ပလက်ဝ ဒေသခံလူငယ် အဖွဲ့က တာဝန်ခံမှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ (BBC)</p>	<p>HR-Violation</p>	<p>ချင်း</p>
<p>နိုဝင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့ မနက်ပိုင်းတွင် ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ် ဝတ်ကြီးကျေးရွာအုပ်စု၊ သုံးအိမ်ရွာတွင် ကျောက်မီးသွေး စီမံကိန်းရပ်တန့်ရေး ဝတ်ပြု ဆုတောင်းပွဲပြုလုပ်ပြီး ကရင်ပြည်နယ်နေ့အထိမ်းအမှတ်ပြခန်းကို လာရောက်သည့် ဒေသခံ ဆရာတော် နှင့် လူအင်အား ၃၀၀ ကျော်ခန့် စီးနင်းလိုက်ပါလာသည့် မော်တော်ယာဉ် ၁၂ စီးကို ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့က တားဆီးခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားပြီး မနက် ၁၁ နာရီခန့်မှာ ဒေသခံဆရာတော်တွေနှင့်ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသား၁၀၀ ကျော်ခန့်သည်ဘားအံမြို့ကို လိုင်စင်ရှိ မော်တော်ယာဉ်တွေနှင့် ဆက်လက်ထွက်ခွာလာခဲ့ရာမှာ သံလွင်တံတား စုပေါင်းစစ်ဆေးရေးကိတ်တွင် ဆက်လက် စစ်ဆေးခံခဲ့ရသည်။ ဒေသခံများသည် ၎င်းတို့၏ ဒေသကို ကျောက်မီးသွေးကင်းစင်နယ်မြေဖြစ်ဖို့နှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရန် အတွက် ကူညီစောင့်ရှောက်ပေးဖို့ ဆုတောင်းမှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ (BBC) (DVB)</p>	<p>ကျောက်မီးသွေး စီမံကိန်း</p>	<p>ကရင်</p>
<p>ကရင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်မှ စစ်ဘေးရှောင်ဒုက္ခသည်စခန်းများတွင် ပြီးခဲ့သည့် စက်တင်ဘာလ မှစတင်ပြီး ရိက္ခာပြတ်တောက်နေသဖြင့် ရှေ့ဆက်အကူအညီရနိုင်ဖို့ ပြည်ပရောက် ကရင်တိုင်းရင်း သားတွေ၏ ထောက်ပံ့မှုနှင့် ရပ်တည်နေရသည်ဟု အီသုထ စစ်ရှောင်စခန်းမှ ထောက်ပံ့ရေး ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ စောမန်းမန်းက ပြောသည်။ (BBC)</p>	<p>IDP</p>	<p>ကရင်၊ ရှမ်း</p>
<p>NCA လက်မှတ်ထိုးရန် ပြေလည်အောင်ညှိနှိုင်းနိုင်မည်ဟု အပြည့်အဝယုံကြည်ကြောင်း UNFC သတင်းနှင့်ပြန်ကြားရေး ဌာနမှ နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်နေ့တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် DPNတို့သည် နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့၌ တွေ့ဆုံ၍ NCA လက်မှတ်ထိုးထိုးရေး အပြီးသတ် ညှိနှိုင်းမည်ဖြစ်သည်။ ယခုတွေ့ဆုံမည့် ရှစ်ကြိမ်မြောက် ဆွေးနွေးပွဲတွင် ထွက်လာမည့်ရလဒ်သည် နှစ်ဖက်စလုံး၏ မှန်ကန်သည့် သဘောထားရှိမှု၊ အချင်းချင်းနားလည်ပေးနိုင်မှုနှင့် ခိုင်မာသော ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် ဆန္ဒကောင်းများ ထားရှိပေးနိုင်ခြင်းများအပေါ်တွင် မူတည်နေကြောင်း UNFC ၏ ထုတ်ပြန်ချက်၌ ဖော်ပြထားသည်။ (7Day) (Irrawaddy) (UNFC)</p>	<p>PC-UNFC</p>	<p>ရန်ကုန်</p>
<p>၆၂နှစ်မြောက် ကရင်ပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်မှ သဝဏ်လွှာပေးပို့ခဲ့သည်။ (President Office)</p>	<p>ကရင်ပြည်နယ်နေ့</p>	<p>ကရင်</p>
<p>ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ သည်နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်နေ့ နံနက် ၇ နာရီတွင် ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ရုံးမြက်ခင်းပြင်၌ ကျင်းပသည့် ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ (၆၂) နှစ် မြောက် ကရင်ပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။ အခမ်းအနားသို့ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် နန်းခင်ထွေးမြင့်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောချစ်ခင်၊ အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာန နချုပ်တိုင်းမှူး ဝိုလ်ချုပ်မျိုးဝင်း၊ ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး (KNU) ဥက္ကဋ္ဌ စောမူတူးစေးဖိုး၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကရင်တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့ဝင် များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ တာဝန်ရှိသူများ၊ အပစ်ရပ်လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများတက် ရောက်ခဲ့သည်။ (MOI)</p>	<p>ကရင်ပြည်နယ်နေ့</p>	<p>ကရင်</p>
<p>မြန်မာနိုင်ငံ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကုလသမဂ္ဂ လုံခြုံရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၏ ထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မြန်မာအစိုးရ အနေနှင့် လက်ခံကျေနပ်ခြင်းမရှိကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာနမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (RFA) (VOA) (The Ladies)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရန်ကုန်</p>
<p>ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည့် အာဆီယံရေတပ်များ ပူးပေါင်းလေ့ကျင့်ခန်း 1st ASEAN Multilateral Naval Exercise-2017(1st AMNEX-2017) နှင့် 50th Anniversary of ASEAN International Fleet Review 2017(IFR-2017) သို့ တက်ရောက်ရန်အတွက် တပ်မတော်(ရေ)မှ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်လင်းဇော် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင် သည့် စစ်ရေယာဉ်(ကျန်စစ်သား)သည် နိုဝင်ဘာ ၇ ရက်နေ့လယ်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ ထွက်ခွာခဲ့သည်။ (Military)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ထိုင်း</p>
<p>ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ဘန်ကောက်မြို့ရှိ IMPACT Exhibition Center ၌ ကျင်းပပြုလုပ် လျက်ရှိသည့် အာဆီယံနိုင်ငံများ၏ ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာပြပွဲ (Defence & Security 2017) ဒုတိယနေ့သို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် နိုဝင်ဘာ ၇ရက်နေ့နံနက်ပိုင်း တွင်သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့သည်။ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစော နှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးမျိုးမြင့်သန်း၊ မြန်မာစစ်သံ (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်မှူးချုပ်ခင်ဇော်တို့ လိုက်ပါပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ ထိုင်းနိုင်ငံ၊ တောင်အာဖရိကနိုင်ငံနှင့် အစွဲရောင်းနိုင်ငံတို့မှပြသထားသည့် လုံခြုံရေးနှင့်ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများအား ကြည့်ရှု လေ့လာခဲ့သည်။ (SGMAH)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ထိုင်း</p>

<p>၈.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ (၈) ရက်နံနက် (၁၀) နာရီခန့်တွင် ကုလားတန်မြစ်ကြောင်းနံဘေးရှိ "နှုန်းဘူး"ကျေးရွာအနီး နှင့် "ငချက်-အောက်"အကြားတွင် တပ်မတော်၏ စကခ(၅) တောင်ကုတ်လက်အောက်ခံ၊ ခမရ-၅၆၃ (၄အခြေစိုက်တပ်ရင်း) နှင့် ရက်စွဲစဉ် တပ်မတော်" အထူးတိုက်ခိုက်ရေးစစ်ကြောင်း"တို့ တစ်နားရီနီးပါးကြာ ထိတွေ့ရင်ဆိုင် တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ကုလားတန်မြစ် အတွင်း ဖြတ်သွားသည့် စစ်သားများ လိုက်ပါလာသည့် စက်လှေတွေကို ရခိုင် တပ်မတော် AA မှ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် လူပေါင်း ၁၇ ယောက် သေဆုံးခဲ့သည်။ စက်လှေတွေကို တိုက်ခိုက်ရာမှာ အရပ်သား ၃ ယောက်နှင့် မြန်မာတပ်မှ စစ်သား ၁၄ ယောက် သေဆုံးခဲ့ပြီး AA အဖွဲ့ဖက်မှ သေဆုံးမှု မရှိဘူးကြောင်း အလောင်းတွေကို ကူညီသယ်ပေးသည့် ပလက်ဝဒေသခံလူငယ် အဖွဲ့တာဝန်ခံမှပြောသည်။ ရေကန်တစ်ခုတွင် တိုက်ပွဲများပြင်းထန်ခဲ့ပြီး "မောင်ဘုတောင်တန်း"၊ ဆမန်းတလန် တောင်တန်း "အိန္ဒိယ-မြန်မာနယ်စပ်အနီး၊ ပလက်ဝမြောက်ဖက်အပါအဝင် အခြားနေရာအချို့၌ ညဆယ်နာရီခန့်အထိ တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့ သည်။ (ArakanArmy) (BBC) (BBC) (Irrawaddy) (RFA) (Irrawaddy) (Military)</p> <p>ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ်၊ ကုလားတန်မြစ် အထက်ပိုင်း ကျေးရွာများ ကျေးရွာသား ၃၀၀ ကျော်သည် တပ်မတော်နှင့် ရက်စွဲစဉ်တပ်မတော်တို့အကြား တိုက်ပွဲများကြောင့် နီးစပ်ရာရွာတွေကို ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်နေကြ သည်။ ရှင်းလက်ဝအောက်ရွာသို့ ၂၈၁ ဦး၊ အောက်ဘလိုင်ကျေးရွာကို ၈ ဦး၊ ဘဒင်ဝကျေးရွာကို ၈ ဦး၊ ကာရာမိတ်ကျေးရွာကို ၉ ဦး၊ မီးဇာကျေးရွာကို ၂ ဦးနှင့် ဒိုးချောင်းဝကျေးရွာကို ၁ ဦး အသီးသီး တိမ်း ရှောင်ခဲ့ကြတယ်လို့ ပြည်နယ်အစိုးရမှ သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။ (DVB) (RFA)</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၈ ရက် နံနက် ၆ နာရီခန့် တွင် ကချင်ပြည်နယ်၊ တနိုင်းမြို့နယ်၊ မိုင်ခွန်ကျေးရွာ မှရွာသား တဦးသည် ပယင်းတူးဖော်ရန် မိုင်ခွန်ပယင်းဖော်မှ ထွက်ခွာလာစဉ် မိုင်ခွန်ကျေးရွာ၏အနောက်ဘက် ၅ မိုင်ခန့် အကွာသို့အရောက်၌ တိုက်ခိုက်တစ်လုံးကို တိုက်မိပေါက်ကွဲပြီး မိုင်းစထီမှန်ဒက်ရာများရရှိခဲ့သည်။ (Military)</p> <p>အောက်တိုဘာလ ၈ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းအချိန်တွင် ကွမ်စလန်ရွာမှ လွယ်အန်ရွာသို့ မြန်မာတပ်မတော်မှ အင်အား (၁၀၀)ကျော်ဖြင့် ရောက်ရှိမည်ဟု သတင်းကြောင့် လွယ်အန်ရွာနေ ပြည်သူများမှ ရွာအတွင်း မနေရဲသဖြင့် ကျောက်မဲမြို့သို့ ရွာလုံးကျွတ်နီးပါး ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခဲ့ပြီး ရွာအတွင်းတွင် သက်ကြီးရွယ်အိုအချို့သာကျန်ရှိသည်ဟု TNLAမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (PSLF/TNLA)</p> <p>UNFC ၏ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ DPN နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် PC တို့၏ (၈) ကြိမ်မြောက် တရားဝင်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို နိုဝင်ဘာရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး ဗဟိုဌာနရုံးတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့ DPN ခေါင်းဆောင် ခုဦးရယ်ဦးဆောင်ပြီး ကိုယ်စားလှယ်အားလုံး စုစုပေါင်း (၉) ဦးအပြင် တပ်ဘက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်စားလှယ် (၄) ဦးနှင့် ရုံးအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် NCA တွင် လက်မှတ် ရေးထိုးရေးအတွက် UNFC ဘက်မှ အဆိုပြုထားသည့် အချက် ၈ ချက်ထဲမှ အချက် ၆ ချက်ကို သဘောတူညီမှု ရရှိခဲ့သည်ဟု UNFC မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ သဘောတူညီမှုရရှိခဲ့သည့်အချက်များသည် တပ်ပိုင်းဆိုင်ရာနေရာချထားရေး ကိစ္စရပ်များ၊ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီတစ်ရပ်ကို နှစ်ဖက်သဘောတူညီ နိုင်ငံတကာက အစိုးရ ကိုယ်စား လှယ်များနှင့်ဖွဲ့စည်းသွားရန်၊ NCAစာချုပ်တွင် ပါဝင်သည့်အချက်များကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ပါက စောင့်ကြည့်ရန်အတွက် ဖျန်ဖြေရေးကော်မရှင်ဖွဲ့စည်းပေးရန် ၊ အပစ်ရပ်ဒေသများတွင် ပြုလုပ်သည့် စီမံကိန်းများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဒေသခံပြည်သူများ၊ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်များနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန် စသည့်အချက်များ ပါဝင် သည်။ (RFA) (Mizzima) (Tai Freedom) (UNFC) (ArakanArmy) (Popular)(The Ladies)(VOA) (Mizzima) (DVB)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် မွန်ပြည်သစ်ပါတီနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ တွေ့ဆုံရာ၌ တပ်မတော်မှ သိမ်းထားသော မွန်ပြည်သစ်ပါတီ၏ တပ်စခန်းများကို ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးရန် မွန်ပြည်သစ်ပါတီမှ တောင်းဆိုခဲ့သည်။ ထို့ပြင် အစိုးရမှ ဖမ်းဆီးထား သော မွန်ပြည်သစ်ပါတီ တပ်ဖွဲ့ဝင်များကိုလည်း ပြန်လည်လွှတ်ပေးရေးကို တောင်းဆိုခဲ့ပြီး၊ NCA နှင့်ပတ်သက်၍ နိုဝင်ဘာလ ၂၃၊ ၂၄ ရက်တွင် ပြုလုပ်မည့် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ အရေးပေါ်ဗဟိုကော်မတီအစည်းအဝေး ပြီးဆုံးပါလျှင် ဆုံးဖြတ်ချက် ပေးနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း မွန်ပြည်သစ်ပါတီ ပြည်တွင်းရေးရာ တာဝန်ခံ နိုင်ငံရေးလှုပ် ပြောသည်။ မွန်ပြည်သစ်ပါတီနှင့် မွန်ပြည်နယ် အစိုးရ၏ တွေ့ဆုံမှုသည် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအေးဖဲ လက်ထက်တွင် တတိယအကြိမ်ဖြစ်ပြီး မွန်ပြည်သစ်ပါတီဘက်မှ နိုင်အောင်မင်း (မွန်ပြည်သစ်ပါတီ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး)၊ နိုင်စွယ် (တွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး)၊ နိုင်ဝင်းလှ (ပြည်တွင်းရေးရာ တာဝန်ခံ) နှင့် ပါတီအဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦးတို့နှင့် မွန်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအေးဖဲနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ကြီး ၈ ဦးတို့ ဝန်ကြီးချုပ်၏ ဧည့်ခန်းမဆောင်တွင် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (Voice) (Eleven) (Mon New) (RFA)</p>	<p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>AA-TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>မြေမြုပ်မိုင်း</p> <p>IDP</p> <p>PC-UNFC</p> <p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p>	<p>ချင်း</p> <p>ချင်း</p> <p>ကချင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>မွန်</p>
------------------	---	---	--

	<p>အစိုးရနှင့် ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC)တို့၏ တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးရေးညှိနှိုင်းမှု ဆွေးနွေးပွဲသို့ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက် ကိုင်ရှင်ဖွဲ့ကို လေ့လာသူအဖြစ် ဖိတ်ကြားထားကြောင်း နှစ်ဖက် ကိုယ်စားလှယ်များမှ ပြောသည်။ NCA လက်မှတ်ရေးထိုး ရှစ်ဖွဲ့မှ တစ်ဖွဲ့လျှင် တစ်ဦးစီ၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးရှစ်ဖွဲ့ ထိပ်သီးခေါင်း ဆောင်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့်ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ဦးဆောင်အဖွဲ့ (PPST) မှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး စုစုပေါင်းကိုးဦးကို ဖိတ်ကြားရန် အစိုးရနှင့် UNFC တို့အကြား သဘောတူထားကြောင်း UNFC ပြောရေး ဆိုခွင့်ရှိ သူဦးထွန်းဇော်မှပြောသည်။ (7Day)</p> <p>NCA လက်မှတ်ထိုးမထားသည့် လက်နက်ကိုင် ၇ ဖွဲ့ပါဝင်သော FPNC ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံရေးညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးမှု ကော်မတီအနေနှင့် NCA လက်မှတ်ထိုးဖို့အပါအဝင် အစိုးရ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းစဉ် တစ်ခုလုံးမှာ ပါဝင်ဖို့ တရုတ်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန အာရှရေးရာအထူးသံအမတ် မစ္စတာဆွန်းကော်ရှန်မှ တိုက်တွန်းခဲ့ကြောင်း FPNC တွင် ပါဝင်သည့် တအာန်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA/PSLF အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး တာဘုန်းကျော်မှပြောသည်။ မစ္စတာ ဆွန်းကော်ရှန်သည် FPNC ကော်မတီဝင်များနှင့် ယူနန်ပြည် နယ်မြို့တော်ကုမင်း၌ နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့ ညနေပိုင်း တွေ့ဆုံမှု အတွင်း တိုက်တွန်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ FPNC နှင့်မတွေ့ဆုံ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့်လည်း တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး တပ်မတော်ဘက်မှ FPNC ကို အသိအမှတ်မပြုကြောင်းနှင့် တဖွဲ့ချင်းစီသာ တွေ့နိုင်သည်ဆိုသည့် သဘောထားနှင့် ပတ်သက်ပြီး FPNC ကို မစ္စတာ ဆွန်းကော်ရှန်မှ ရှင်းပြခဲ့သည်ဟုလည်း တာဘုန်းကျော်မှပြောသည်။ (BBC)</p> <p>မွန်ဒေသလုံးဆိုင်ရာဒီမိုကရေစီပါတီ (AMDP) နှင့် မွန်အမျိုးသားပါတီ (MNP) ကိုယ်စားလှယ် (၃) ဦးစီတို့ မော်လမြိုင်မြို့၌ နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ပထမဆုံးအကြိမ်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပြီး သဘောတူညီမှု (၃) ချက် ရရှိခဲ့သည်ဟု ကိုယ်စားလှယ်များမှ ပြောသည်။ "တစ်အချက်က တစ်လတစ်ကြိမ် ပုံမှန်တွေ့ဆုံရန်နှင့် အရေးပေါ်ကိစ္စ ပေါ်လာပါက ကြားဖြတ်တွေ့ဆုံကြရန်၊ နှစ်အချက်က နိုင်ငံရေးကိစ္စနှင့်ပတ်သက်လာလျှင် အတူတကွ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားရန်၊ သုံးအချက်က နှစ်ပါတီ ပူးပေါင်းနိုင်ရေးအတွက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသွားမယ်"ဟု MNP တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် နိုင်ချစ်ဦးမှ ပြောသည်။ (Mon New)</p>	<p>PC-UNFC</p> <p>တရုတ်-FPNC</p> <p>တိုင်းရင်းသား ပါတီများ</p>	<p>ရန်ကုန်</p> <p>တရုတ်</p> <p>မွန်</p>
<p>၉.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>နိုဝင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့တွင် ချင်းပြည်နယ်အစိုးရမှ တပ်မတော်နှင့် AA တို့အကြား တိုက်ပွဲများကြောင့် ဒေသခံများတောင်ယာစပါး ရိတ်သိမ်းခါနီး တိမ်းရှောင်ရခြင်းကြောင့် စားဝတ်နေရေး ခက်ခဲနေခြင်းအား ကူညီလိုသူများအနေဖြင့် ပလက်ဝမြို့နယ် လူမှုရေး အသင်း ဖုန်းနံပါတ်အား ထုတ်ပြန်ပေးခဲ့သည်။ (7day)</p> <p>NCA ရေးထိုးနိုင်ရေးအတွက် အစိုးရ၏ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် (PC) နှင့် UNFC ၏ DPN တို့အကြား ညှိနှိုင်းမှုများ မပြီးပြတ်သေးသဖြင့် အစည်းအဝေး ထပ်မံခေါ်ယူပြီး ဆွေးနွေးရဦးမည်ဟု နှစ်ဖက်တာဝန်ရှိသူများက နိုဝင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ (Irrawaddy) (Mizzima) (MOI) (UNFC)</p> <p>နိုဝင်ဘာလ ၆ရက်နေ့က (Karen Day) ကျင်းပခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး အမေရိကန်နိုင်ငံရှိ မြန်မာသံရုံး၏ ထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် လက်မခံကြောင်း ၎င်းပွဲကိုဦးဆောင်ခဲ့သော အမေရိကန်ကရင်အဖွဲ့အစည်း-KOUSA (Karen Organization of the United States of America)မှ ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ KOUSA ၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် မြန်မာ့တပ်မတော်သည် မြန်မာသံရုံးနှင့် ရဲများအပေါ် ထိန်းချုပ်ထားဆဲဖြစ်ပြီး လတ်တလောဖြစ်ပျက်ခဲ့သည့် အစိုးရမှ လုပ်ဆောင်မည့် ကျောက်မီးသွေး စီမံကိန်းအားဆန့်ကျင်သော ဒေသခံပြည်သူများကို မြန်မာရဲတပ်ဖွဲ့က ပစ်မှတ်ထားနေသည်ကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် မြန်မာတပ်မတော်သည် တိုင်းရင်းသားများ၏ နယ်မြေ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဘာသာစကား နှင့် ဂုဏ်သိက္ခာများအပေါ်တွင် ပျောက်ပျက်အောင် မည်မျှလုပ်ဆောင်နေခဲ့သည်ကို သိနိုင်သည်ဟူ၍ ပါရှိသည်။ ထို့အပြင် နိုဝင်ဘာလ ၇ရက်နေ့က ထုတ်ပြန်ခဲ့သော မြန်မာသံရုံး၏ ထုတ်ပြန်ချက်မှာ မြန်မာအစိုးရမှ ဆယ်စုနှစ်ပေါင်းများစွာ သုံးစွဲခဲ့သော မဟာဗျူဟာအရ ဝါဒဖြန့်မှုတစ်ခုသာဖြစ်ကြောင်း KOUSA က တုန့်ပြန်ခဲ့သည်။ (KIC)</p> <p>ကချင်ပြည်နယ်၊ မံစီမြို့နယ်၊ ကောင်လွင်ကျေးရွာနေ ဦးစိုးဆင့်သည် ဦးဇော်နိုင်နှင့်အတူ နိုဝင်ဘာ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် စီမံခန့်ခွဲရေး ကျေးရွာမှ နန့်လင်းပါ ကျေးရွာဘက်သို့ မော်တော်ဆိုင်ကယ်ဖြင့် ထွက်ခွာလာစဉ် နန့်လင်းပါကျေးရွာ၏ အနောက် မြောက်ဘက် မီတာ ၁၅၀၀ ခန့်အကွာသို့အရောက်၌ တိုက်မိုင်း ၄ လုံးကိုတိုက်မိပေါက်ကွဲပြီး ၂ ဦးလုံးတွင် မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သည်။ (Military)</p> <p>အကြောင်းအရာအလိုက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပနိုင်ရေး တိုင်းပြည်နယ်အသီးသီးရှိ အရပ်ဘက် အဖွဲ့အစည်းကိုယ်စားလှယ်များ တွေ့ဆုံမှုကို နိုဝင်ဘာ ၉ ရက်နှင့် ၁၀ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ (7Day)</p>	<p>IDP</p> <p>PC-UNFC</p> <p>Karen Day</p> <p>မြေမြုပ်မိုင်း</p> <p>နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ</p>	<p>ချင်း</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>အမေရိကန်</p> <p>ကချင်</p> <p>ရန်ကုန်</p>
<p>၁၀.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>မန်တိုမြို့ အရှေ့ဖက် ၈ မိုင် မန်တို - နမ္မတူကားလမ်းမပေါ်တွင် နိုဝင်ဘာလ ၁၀ရက်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီ အချိန်ထိ တအာန်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA တပ်ရင်း ၉၉၉ နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်မ ၇၇ တို့ နှစ်ဖက်ရင်ဆိုင်</p>	<p>TNLA - TMT တိုက်ပွဲ</p>	<p>ရှမ်း</p>

<p>တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲတွင် မြန်မာ့တပ်မတော် ၃ ဦးကျဆုံးကာ ၅ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ တပ်မတော်သည် စစ်ကား ၇ စီးဖြင့် နမ့်တူဇာကမှ မန်တိုမြို့ဖက်သို့ ထပ်မံတိုးစစ်ဆင်လာရာမှ တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားရခြင်း ဖြစ်သည်ဟု TNLA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (TNLA) (NAB) (TNLA 2)</p> <p>နိုဝင်ဘာ (၁၀) ရက်နေ့တွင် နံနက် (၉) နာရီခန့်မှစ၍ ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA) နှင့် တပ်မတော်တို့ ချင်းပြည်နယ် "ဒိုးချောင်းဝ" အနီးတွင် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး "ရွှီလိုင်ပွီ"အနီးတွင်လည်း တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (Arakan Army)</p> <p>ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ် ကုလားတန်မြစ် အထက်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပွားနေသော စစ်ပွဲများကြောင့် တိမ်းရှောင်နေရသော ဒုက္ခသည်များအတွက် လိုအပ်မည့် စားနပ်ရိက္ခာနှင့် ဆေးဝါးများ ပေးပို့နိုင်ရန်အတွက် ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ဆောင်ရွက် နေသည်ဟု ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ဆလောင်းအိုက်ဇက်ခင်က ပြောကြားခဲ့သည်။ "ချင်းပြည်နယ် အစိုးရကတော့ သူတို့ (စစ်ဘေးဒုက္ခသည်) အတွက် အရေးပေါ် လိုအပ်မယ့်စားနပ်ရိက္ခာ၊ ဆေးဝါး ဒါတွေကို အမြန်ဆုံး စုစည်းရောက်ရှိပို့နိုင်ဖို့အတွက် ကြိုးစားနေပါတယ်။ ဝန်ကြီးချုပ်ကလည်း လမ်းညွှန်ထားပါတယ်။ သွားဖို့လာဖို့ကတော့ အများကြီး အခက်အခဲ မရှိပါဘူး။ စက်လှေပါပဲ။ စက်လှေနဲ့ သွားလို့ရပါတယ်။ အဓိက စက်လှေလမ်းကြောင်းမှာက ဟိုဘက်ကရှိတယ်ပေါ့လေ။ တပ်မတော်က နယ်မြေလုံခြုံရေး အတွက်တော့ သွားရတယ်။ ပြည်သူလူထုကတော့ စိုးရိမ်ကြောက်ရွံ့တာကိုး။ တစ်ဖက်ကလည်း AA ကလည်း လာပစ်တာမျိုးပေါ့နော်။ သွားတဲ့အခါမှာတော့ သာမန်ကြည့်ရင် စိုးရိမ်ရတာပေါ့။ တကယ့်တကယ်တမ်းမှာတော့ AA က မပစ်ဘူးဆိုရင်တော့ လုံခြုံပါတယ်။ တပ်မတော်ဘက်က ပစ်စရာ အကြောင်းမရှိပါဘူး။ လက်ရှိဒုက္ခသည်တွေ အများဆုံး နေတာကတော့ ရှင်းလက်ဝကျေးရွာမှာ အများဆုံးနေကြတယ်။ ဒုက္ခသည် ၃၀၀ ဝန်းကျင်လောက်ရှိတယ်" ဟု ဝန်ကြီး ဆလောင်းအိုက်ဇက်ခင်က ပြောကြားခဲ့သည်။ (Eleven)</p> <p>အာဆီယံခေါင်းဆောင်များနှင့် အာရှ-ပစိဖိတ် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (အေပက်) အဖွဲ့ဝင်များ၏ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များ သီးသန့်တွေ့ဆုံပွဲကို ဝီယက်နမ်နိုင်ငံဒါနန်းမြို့တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါ သီးသန့်တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အတူ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဦးသောင်းထွန်း၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (DVB) (Mizzima) (MOI) (MOI 2) (MOI 3) (MOI 4) (Mizzima) (BBC) (BBC 2)</p> <p>ဒေသတွင်းတွင် ပေါ်ပေါက်နေလျက်ရှိသည့် ခြိမ်းခြောက်မှု ရန်စွယ်အန္တရာယ်များကို ရင်ဆိုင်ရန်အတွက် အိန္ဒိယ-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များအကြား အလွန်နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားသင့်ပါကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီး Vikram Misri က နိုဝင်ဘာ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ " ကျွန်တော်တို့ရဲ့ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့အင်အားစုတွေ အနေနဲ့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံတွေကို ခြိမ်းခြောက်နေတဲ့ အစွန်းရောက်အကြမ်းဖက်အဖွဲ့တွေကို နေရာမပေးမိစေရေး နီးနီးကပ်ကပ် လုပ်ဆောင်သွားကြရမှာဖြစ်ပါတယ်" ဆိုပြီး သံအမတ်ကြီးက "အိန္ဒိယ-မြန်မာ ဆက်ဆံရေး- ရှေ့သို့ ဆက်ချီတက်လှမ်းခြင်း" ဆိုသည့် ကွန်ဇရင့် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ (Mizzima)</p> <p>ဝီယက်နမ်နိုင်ငံဒါနန်းမြို့၌ ကျင်းပခဲ့သောအာဆီယံနှင့် အေပက်ခေါင်းဆောင်များ၏ သီးသန့်တွေ့ဆုံပွဲတွင် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြောကြားခဲ့သည့် မိန့်ခွန်း (SC Office) (MOI) (Popular)</p> <p>တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် မင်းအောင်လှိုင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာစင်ကာပူနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Robert Chua တို့ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွဋ်နှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (Military) (Military 2) (SGMAH) (SGMAH 2) (SGMAH 3) (MOI)</p> <p>ကရင်ပြည်နယ်တွင် ကျောက်မီးသွေးသုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ တည်ဆောက်ခြင်းသည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ကို ထိန်းသိမ်းပြီးသားဖြစ်သည်ဟု ကရင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောချစ်ခင်က ပြောဆိုခဲ့သည်။ ကျောက်မီးသွေးကနေ လျှပ်စစ် ဓာတ်အားရရှိမည့် ဖြစ်သည့်အတွက် ထင်းနဲ့ ထမင်းချက်စရာမလိုသည့်အတွက်ကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းပြီးသား ဖြစ်သွားသည်ဟု ၎င်းကပြောသည်။ (RFA)</p>	<p>AA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>IDP</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>အတိုင်ပင်ခံ မိန့်ခွန်း</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>ကျောက်မီးသွေး</p>	<p>ချင်း</p> <p>ချင်း</p> <p>ဝီယက်နမ်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>ဝီယက်နမ်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>ကရင်</p>
<p>၁၁.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>နိုဝင်ဘာလ (၁၁) ရက်နေ့တွင် မနက် (၇) နာရီခန့်မှ ညနေ (၇) နာရီအထိ ရက္ခိုင့်တပ်မတော် (AA) နှင့် တပ်မတော်တို့ ချင်းပြည်နယ် "ဒိုးချောင်းဝ"(Doe Chaung Wa)၊ "ရီချမ်းသာ" (Ri Chan Thar)၊ "ဒိုးရီ တောင်" (Doe Ri Taung)၊ "ရွှီလိုင်ပွီ" (Shwe Lai Pwi)၊ "ပွီးလိုင်ဝ" (Pwi Lai Wa) အနီးအနားတွင် တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲများကြောင့် တပ်မတော်ဘက်မှ</p>	<p>AA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>ချင်း</p>

	<p>ထိခိုက်ကျဆုံးသူများများပြားခဲ့သလို ၎င်းတို့ဖက်မှလည်း အလတ်စား၊ အပြင်းစားဒဏ်ရာရသူ အနည်းငယ်ခန့်ရှိခဲ့သည်ဟု AA ဘက်မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Arakan Army)</p> <p>AA နှင့် တပ်မတော်တို့အကြား ဖြစ်ပွားနေသောတိုက်ပွဲများကြောင့် စစ်ဘေးရှောင်သူဦးရေမှာ များပြားလာခဲ့ပြီး၊ အိမ်ထောင်စု ၆၇၈၀ အမျိုးသား ၃၄၆ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၃၂၂၂ ဦး ပေါင်း ၆၆၈၂ ဦးသည် ရှင်းလက်၊ ဘဲဒင်း၊ အထက်ဘလိုင်၊ ကရမိတ်ကျေးရွာနှင့် ခိုးချောင်းကျေးရွာတို့သို့ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ကြောင်းကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကပြောကြားခဲ့သည်။ (7day)</p> <p>နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင်၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် ဒုဥက္ကဋ္ဌဦးသိန်းဇော်၊ ကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်ဇော်ဦး (ငြိမ်း) နှင့် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူများတို့သည် 'ဝ' လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့(UWSA)ဥက္ကဋ္ဌ ဦးပေါက်ယုချန်းနှင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့နှင့် နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက်တွင် 'ဝ' ဒေသပန်ဆန်း၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း UWSA လားရှိုးမြို့ ဆက်ဆံရေးရုံး ဒုတိယတာဝန်ခံ ဦးညီရန်းက ပြောကြားခဲ့သည်။ အစိုးရနှင့် UWSA တို့ 'ဝ' တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်ပန်ဆန်း၌ သုံးနှာရီကြာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပြီး တရုတ်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန အာရှရေးရာအဖွဲ့ ကိုယ်စားလှယ်မစ္စတာဆွန်းကော် ရှန်းလည်း အစိုးရနှင့် UWSA ကိုယ်စားလှယ်များကို ပန်ဆန်းမြို့၌ လာရောက်တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (7day) (RFA) (BBC) (BBC 2)</p> <p>NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေးအဖွဲ့အစည်း ၈ ဖွဲ့မှ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC) လုပ်ငန်းစဉ် လက်တွေ့လုပ်ဆောင်မှု စီစစ်အတည်ပြုခြင်း (JMC Validation Workshop) အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ရှိ KNU ဌာနချုပ် လော်စီးလာ(လေးဝါး) စခန်းတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး (KNU) မှ JMC-U အဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ-၁ စောအိုက်သက်ဖိုး နှင့် JMC-U ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ပဒိုစောတာတို့မှူးတို့မှ ဦးဆောင် ကမကထပြု၍ ၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့မှ ၉ ရက်နေ့အထိ နှစ်ရက်တာကျင်းပခဲ့ပြီး NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း ၈ ဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ် ၂၇ ဦးတက်ရောက်ခဲ့ကာ သျှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS) ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းဦး နှင့် JMC-L ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ-၁ ဗိုလ်ကြီး စိုင်းဇင် တို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (Tai Freedom)</p>	<p>IDP</p> <p>PC - UWSA</p> <p>JMC Validation Workshop</p>	<p>ချင်း</p> <p>၀</p> <p>ကရင်</p>
<p>၁၂.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>နိုဝင်ဘာ (၁၂) ရက်နေ့တွင် နံနက်(၄) နာရီခန့်တွင် "ရီချမ်းသာရွာ"အနီးတွင် ရက္ခိုင့်တပ်မတော်(AA)နှင့် တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ညနေ (၈) နာရီ အချိန်အထိ တိုက်ပွဲများဆက်လက်ပြင်းထန်လျှက်ရှိသည်ဟု AA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (ArakanArmy) (RFA)</p> <p>ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး (KNU) ဌာနချုပ် (လေးဝါး) လော်စီးလာဒေသ၌ ပြုလုပ်သည့် ကော်သူးလေ မြေယာနီးနှောဖလှယ်ပွဲ၏ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်ပါ အချက်များသည် NCA ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို ဖောက်ဖျက်ရာရောက်၍ ကန့်ကွက်ကြောင်း ကရင်ပြည်နယ် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးမျိုးမင်းနောင်မှ KNU ဗဟိုနှင့် တပ်မဟာများ ဆက်ဆံရေးရုံးသို့ စာပို့ခဲ့သည်။ နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်မှ ၄ ရက် အထိ ကျင်းပသော ကော်သူးလေ မြေယာနီးနှောဖလှယ်ပွဲ၏ ထုတ်ပြန်မှုများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကရင်ပြည်နယ် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး က KNU အဖွဲ့အနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဆောင်ရွက်နေစဉ် NCA စာချုပ်ပါ "အဖွဲ့အစည်းများအကြား ရန်လိုသောဝါဒဖြန့်ချိမှုများ၊ မမှန်မကန်သော (သို့မဟုတ်) ဂုဏ်သိက္ခာကို ညှိုးနွမ်းစေသော ပြောဆိုမှုများ၊ အသေရေဖျက်သည့် ထုတ်ပြန်မှုများကို ပြည်တွင်း၌သော်လည်းကောင်း၊ ပြည်ပ၌သော်လည်းကောင်း မပြုလုပ်ဘဲ ရှောင်ကြဉ်ရန်" ဟူသော သဘောတူညီချက်ကို ဖောက်ဖျက်ရာရောက်ခြင်း၊ လက်ရှိနိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ အုပ်ချုပ်ရေး၊ စီမံခန့်ခွဲရေးတို့ကို ဝင်ရောက် စွက်ဖက်သည့် သဘောများပါရှိနေသဖြင့် အထက်ပါလုပ်ဆောင်ချက်ကို ပြည်နယ်အစိုးရက ကန့်ကွက်ကြောင်း အကြောင်းကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါကန့်ကွက်စာကို တပ်မတော်နှင့် KNU အပါအဝင် NCAလက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် ကရင်တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ကိုယ်စားလှယ်များပါဝင်သည့် ကရင်ပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီထံ လည်း မိတ္တူပေးပို့ခဲ့သည်။ (7Day)</p> <p>ပလက်ဝမြို့နယ် အတွင်း မြန်မာတပ်မတော်နှင့် အေအေ ရခိုင်တပ်မတော် အကြားတိုက်ပွဲတွေ ဖြစ်ပွားပြီးသည့် နောက် ကျေးရွာသား ၃၀၀ ကျော်ခန့်သည် ချင်းလက်ဝကျေးရွာမှာ ခိုလှုံနေကြရပြီး ဒေသခံတွေ အနေနှင့်လည်း စိုးရိမ်ကြောက်လန့်ပြီး တောတောင်တွေကို မသွားရဲတာကြောင့် အခက်အခဲတွေရှိနေသည်။ စစ်ဘေးရှောင်တွေအတွက် အဓိက အခက်အခဲမှာ စားဝတ်နေရေး အခက်အခဲ ဖြစ်နေပြီး ချင်းပြည်နယ်အစိုးရမှ ကျပ်သိန်းတရာ ကျော်လျှော့ဒါနကြောင်း သတင်းကြားသော်လည်း စစ်ဘေးရှောင်တွေဆီကို အဲဒီ အကူအညီမရောက်သေးဘူးဟု စစ်ဘေး ရှောင်တွေကို ကူညီနေသူ တဦးမှ ပြောသည်။ (BBC)</p> <p>ကရင်ပြည်နယ်တွင် ယာယီ ရပ်ဆိုင်းထားသည့် မြစ်ဆုံတာတမံစီမံကိန်းနှင့် ပတ်သက်ပြီးတရုတ် နိုင်ငံ၏ ရပ်တည်မှု မပြောင်းလဲ ကြောင်းနှင့် ၂ နိုင်ငံကြား အပြန်အလှန် အကျိုးရှိစေဖို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေ ပြုလုပ်သွားရေးအတွက် တရုတ်ဘက်မှ အမြဲ လိုလားသည့်အကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဌာနမှ ပြောခွင့်ရ ဟွာချရင်းက ပြောဆိုခဲ့သည်။ (BBC)</p>	<p>AA - TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>KNU မြေယာ</p> <p>IDP</p> <p>မြစ်ဆုံ</p>	<p>ချင်း</p> <p>ကရင်</p> <p>ချင်း</p> <p>တရုတ်</p>

	<p>နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်၊ မနက်ပိုင်းတွင် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင်ဦးဆောင်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်နှင့် တပ်မတော်သားကိုယ်စား လှယ်များပါဝင်သည့်အဖွဲ့သည် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ကိစ္စများဆွေးနွေးရန်အတွက် မိုင်းလားသို့ ဆက်လက်ထွက်ခွာခဲ့ပြီး NDA မိုင်းလားတပ်ဖွဲ့နှင့် မိုင်းလားမြို့တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (Mizzinma) (RFA)</p> <p>ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီ (FPNCC) အနေဖြင့် အစိုးရနှင့် တစ်ဖွဲ့ချင်းစီတွေ့ဆုံမည် မတွေ့ဆုံမည်ကို သဘောထား ရယူရန် အစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကို အမြန်ဆုံး ခေါ်ယူမည်ဟု FPNCC အဖွဲ့ဝင် TNLA မှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ “ကျနော်တို့ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရာ အမြန်ဆုံးတော့ ခေါ်နိုင်အောင်တော့ ကြိုးစားနေပါတယ်” ဟု တအာင်း (ပလောင်) အမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (PSLF/TNLA) မှ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် တားဘုန်းကျော် မှ ပြောသည်။ (NMG)</p>	<p>PC - NDAA</p> <p>FPNCC</p>	<p>မိုင်းလား</p> <p>တအာင်း</p>
<p>၁၃.၁၁.၂၀၁၇</p>	<p>နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးထင်ကျော်ထံမှ (၉၇) နှစ်မြောက် အမျိုးသားနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားသို့ သဝဏ်လွှာ ပေးပို့သည်။ (PresidentOffice) (Popular) (Eleven) (MOI)</p> <p>DPN & PPWT တို့အကြား အဋ္ဌမအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင် ပြန်လည် သုံးသပ်ခြင်း) ကို နိုဝင်ဘာ ၁၃ရက်နေ့တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ချင်းမိုင်မြို့၊ The Part Hotel ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ (UNFC) (KNU HQ)</p>	<p>သဝဏ်လွှာ</p> <p>DPN - PPWT</p>	<p>နေပြည်တော်</p> <p>ချင်းမိုင်</p>